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V městské knihovně byla zpřístupněna výstava
o archeologických nálezech v katastru Hulína.

Více na str. 13 - 16 a v obrazové příloze uvnitř čísla.

Studenti Mendělevovy zemědělské a lesnické univerzity 
v Brně se zajímali o Nivky. 

Více na str. 12.

Jak třídit odpad? To už vědí i děti z mateřské školy. 
Více na str. 19 a ve fotoreportáži na 3. straně obálky.

Klubíčko připravilo pro děti také karneval – a sešel se jich 
plný sál Kulturního klubu. Vše o Klubíčku na str. 21 - 23.

Ve školce bylo v únoru  veselo – děti se vydováděly
i s paní učitelkami. Kdoví, kolik z nich ve svých maskách 

večer i usnulo… Více na str. 24.

Masopustní tradice se ze Záhlinic ještě nevytratily. 
Byl to právě Masopust, co ukončil období plesů 

a odstartoval velikonoční půst.
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EDITORIAL
Už jsem si myslela, že v březnovém Hulíňanu přinesu čtenářům spoustu 

povzbudivých slov o tom, jak se blíží jaro. Dny se prodlužují, noci zkracují 
a není daleko doba, co zavoní ve vzduchu blížící se jaro. A ejhle! Každý den si 
dáváme zdravou rozcvičku na čerstvém vzduchu s lopatou v ruce, protože koště 
už na tu tíhu sněhu nestačí, každý den se probouzíme do krásné, čisté, bílé 
krajiny a ne jednou si povzdechneme – tak to mělo vypadat o Vánocích!

Jedno pozitivum (pokud nepočítám ta, která dělají radost dětem 
a „lyžníkům“) to rozhodně má. Pranostiky praví „Únor bílý, pole sílí.“ Ta naše 
hanácká pole pokryl sníh tentokrát jaksepatří. Doufejme, že i letošní úroda 
bude taková. Zvláště v době hospodářské krize, která je podle mnoha analytiků 
horší než ta v třicátých letech, se nám dobrá úroda bude hodit. To ovšem pouze 
za předpokladu, že naši zemědělci nezačnou vylévat mléko do potoků, že s obilím nezačneme topit… a vůbec. Krize 
je krize a je třeba ji brát vážně. Dokonce i v době, kdy masopustní veselí vrcholí, klobásky v komůrkách voní, slivovice 
nebo přesněji kalvádos teče a jelítka a jitrničky patří k těm nejzdravějším poživatinám.

Jednoho dne mi po internetu přišla pošta. Týkala se krize a její autor si stýskal, jak hrozné to v těchto dnech 
je. Otevře lednici a tam jen suchý salám či plesnivý sýr... a hned mi bylo jasné, že patříme k národům neustále si 
na něco stěžujícím. Chápu, že se mnou nebudou souhlasit ti, kteří už vědí, že jejich fabrika se bude zavírat. Strachují 
se, co bude dál, ale přesto v hypermarketech je plno, ať je neděle či pátek, a obsah nákupních vozíků vůbec nesvědčí 
o blížící se bídě. 

Nechme raději krizi stranou a alespoň na chvíli zapomeňme na všechna trápení světa. Podívejme se jaru 
do tváře. Co nám přinese? Vodovodní řady už snad tolik praskat nebudou, ale co tání? Nebudou povodně? Kam se 
poděje všechen ten sníh? Včetně technického, co jsme si museli na svazích našich českých velehor vyrobit, abychom 
mohli být světoví? Vzpamatujeme se z plesové sezóny a masopustních průvodů doprovázených ranním chvěním 
a bolestmi hlavy a žaludku? Velikonoce sice letos nepřijdou tak brzy, ale stejně nás čeká spousta práce. Vysmýčit 
příbytky, nachystat pohoštění... Opět budeme mít konečně holé ulice a suché silnice! Začnou se opravovat chodníky, 
látat rozbité silnice, opět se bude čistit, zametat, uklízet, ba i stavět, protože dnes milosrdný sníh, až roztaje, odhalí 
vše, co jsme na podzim zanedbali.

Nezanedbali jsme toho více? Jaro je obdobím očisty, omlazování a znovuzrození. Než začneme malovat kraslice, 
měli bychom si vzpomenout na předsevzetí, která jsme si dávali s novoročním přípitkem. Nebo jsme si je dávali s vě-
domím, že jsou na to, aby se porušovala? V tom případě se jako ten medvěd můžeme obrátit na druhý bok a usnout 
zimním spánkem spravedlivých. Podle mé malé meteorologické stanice, kterou mám uloženou v hlavě, se totiž zima 
tak brzy nevzdá. Vidím to na sněhové přeháňky i v době, kdy bude na pultech dubnový Hulíňan. Sice bez záruky, ale 
s jistotou, že když se mi předpověď nevyplní, svět se nezhroutí. Stejně tak jako když v Hulíňanu popletu název firmy, 
která vyčistila koryto Rusavy. Snad ani to neovlivní vývoj světové hospodářské krize... Leda tak můj – profesní.

Dobrou mysl do dalších zimních dní, ač v kalendářním jaru, protože začátek astronomického jara připadne 
na 20. březen, vám přeje 

Alžběta Škarpichová
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USNESENÍ č. 54

z 54. schůze Rady města Hulína, konané dne 19. února 2009

Rada města po projednání a v souladu se zák. č. 128/2000 
Sb., o obcích ve znění později vydaných předpisů

1) Schvaluje
a) zajištění činnosti energetického managementu města 
Hulín dle návrhu fy MIX MAX ENERGETIKA, s. r. o. a součas-
ně doporučuje ZM schválit Smlouvu o dílo s uvedenou 
firmou a pověřit starostu města podpisem Smlouvy o dílo 
na akci „Zajištění činnosti energetického managementu 
města Hulín“;
b) Smlouvu o právu provést stavbu mezi městem Hulín 
a ČR – Zemědělská vodohospodářská správa a současně 
pověřuje starostu města jejím podpisem;
c) Žádost o pronájem nemovitosti ve správě Pozemkového 
fondu ČR na nájem pozemků parc. č. 2726 a parc. č. 2727, 
vše v k. ú. Hulín o celkové výměře 4045 m2;
d) Uzavření Smlouvy o podnájmu bytu č. 24 v bytovém 
domě Družba 1321, Hulín mezi nájemkyní pí Martinou 
Holomkovou a podnájemníkem p. Petrem Křižanem;
e) Smlouvu o dílo na zhotovení projektu stavby „Letní 
učebna pro družinu a ochranáře“ a současně pověřuje 
starostu města jejím podpisem;
f) Finanční dar ve výši 5.000 Kč pro prvního občánka města 
Hulína narozeného v roce 2009 – Josefa Očadlíka, trvale 
bytem Holešovská 1013, Hulín;

2) Projednala
zápis ze schůze komise stavební č. 1/2009 konané dne 
9. 2. 2009. 

3) Doporučuje zastupitelstvu města
a) schválit smlouvu o zřízení věcného břemene na čás-
tech pozemků parc. č. 3401/2, 3401/13, 3402, 3359/4, 
3362/29, 3363, 3369 a 3555, vše v k. ú. Hulín v rozsahu 
518 bm s oprávněnými ČR – Ministerstvo vnitra a ČD 
– Telematika, a. s., za cenu 15.540,- Kč včetně nákladů 

spojených s pořízením geometrických plánů a vkladem 
do katastru nemovitostí s tím, že budou dodrženy pod-
mínky stanovené dotčenou organizací, a současně pověřit 
starostu města jejím podpisem;
b) schválit smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva 
odpovídajícího věcnému břemeni na části pozemku parc.  
č. 299/1 v PK v k. ú. Záhlinice s oprávněným E.ON Distribuce, 
a. s., České Budějovice za cenu 4.860,- Kč a současně po-
věřit starostu města jejím podpisem;
c) schválit kupní smlouvy na prodej části pozemků parc.  
č. 1559/1 a 1562/1, vše v k. ú. Hulín o výměře do 220 m2  
manželům Davidovi a Ivaně Neumannovým, bytem 
Dvořákova 739, Hulín a části pozemků parc. č. 1559/5 
a 1558/1, vše v k. ú. Hulín o výměře do 80 m2 manželům 
Oldřichovi a Zuzaně Reineltovým, bytem Sadová 876, Hulín, 
vše za cenu 150 Kč/m2 včetně nákladů spojených s poříze-
ním geometrických plánů a vklady do katastru nemovitostí 
a současně pověřit starostu města jejím podpisem;
d) schválit kupní smlouvu na prodej části pozemku 
parc. č. 1575/1 v k. ú. Hulín o výměře 5 m2 manželům 
Miroslavovi a Martině Maříkovým, bytem Dvořákova 
654, Hulín za cenu 150 Kč/m2 včetně nákladů spojených 
s vkladem do katastru nemovitostí a současně pověřit 
starostu města jejím podpisem;
e) schválit smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva 
odpovídajícího věcnému břemenu na části pozemku parc. 
č. 2247/3 v k. ú. Hulín s oprávněným E.ON Distribuce, a. 
s., České Budějovice za cenu 500 Kč a současně pověřit 
starostu města jejím podpisem;
f) schválit kupní smlouvu na prodej části pozemku parc. 
č. 252/11 v k. ú. Hulín o výměře 10 m2 Mgr. Ludmile 
Michalové, bytem Dr. Stojana 218, Hulín za cenu 300 Kč/
m2 včetně nákladů spojených s vkladem a současně pověřit 
starostu města jejím podpisem;
g) schválit záměr prodeje bytových domů na ul. Kostelní 
čp. 135 a 136 a současně pověřit odbor ISM zahájením 
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činností, které povedou k odprodeji dle schválených zásad 
prodeje bytů;
h) vydat toto usnesení: Zastupitelstvo města Hulína 
ve smyslu ust. § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), 
v platném znění, v souladu s ust. § 54 odst. 2 stavebního 
zákona a ust. § 171 až 174 zákona č. 500/2004 Sb., správní 
řád, v platném znění, ust. § 13 a Přílohy č. 7 vyhlášky č. 
500/2006, o územně analytických podkladech, územně 
plánovací dokumentaci a způsobu evidence územně pláno-
vací činnosti, na základě ověření, že Změna č. 1a územního 
plánu města Hulín není v rozporu s politikou územního 
rozvoje, s územně plánovací dokumentací vydanou krajem, 
se stanovisky dotčených orgánů a stanoviskem krajského 
úřadu, vydává formou opatření obecné povahy Změnu č. 1a 
územního plánu města Hulín, a bere na vědomí, že proti 
návrhu změny nebyly vzneseny žádné námitky;
i) schválit bezúplatný převod pozemku parc. č. 2688/7 
v k. ú. Hulín z majetku ČR – Krajského ředitelství Policie 
Jm. kraje do vlastnictví města Hulína a pověřit odbor 
ISM připravit veškerou dokumentaci požadovanou pro 
schvalovací proces na Ministerstvo financí ČR;

j) schválit bezúplatný převod pozemku parc. č. 1853/4 
v k. ú. Hulín z majetku ČR – zastoupené úřadem pro 
zastupování státu ve věcech majetkových a pověřit odbor 
ISM připravit veškerou dokumentaci požadovanou pro 
schvalovací proces na Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových;
k) schválit rozpočtová opatření dle přiloženého návrhu;

1) Zastupitelstvo neschvaluje pro všechny příspěvkové or-
ganizace zřizované městem předchozí souhlas ve smyslu 
ust. § 39b zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravi-
dlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, 
a to pro všechny právní úkony při přijímání účelově neurče-
ných peněžitých darů. Současně doporučuje schválit radě 
města kompetenci vydávat předchozí souhlas v případě 
přijímání ostatních darů příspěvkovými organizacemi, 
ve smyslu uvedeného zákona;

V Hulíně dne 19. února 2009

Mgr. Roman Hoza – starosta
Petr Polák – místostarosta 

SENIOŘIVstřícný krok k pocitu bezpečí

Bezpečnostní řetízky – pocit klidu a bezpečí pro seniory

Město Hulín požaduje od Zlínského kraje část-
ku ve výši 28 000 Kč z podprogramu na podporu obcí 
a měst v oblasti prevence kriminality ve Zlínském 
kraji pro rok 2009. Tento finanční obnos tvoří 80 % 
nákladů na zajištění bezpečnostních řetízků pro 
seniory. Zbylých 20 % uhradí hulínská radnice ze 
svého rozpočtu.

Svůj projekt odbor sociální a školský MěÚ v Hulíně 
zdůvodnil tím, že právě senioři jsou velkou skupinou 
populace, která se mnohdy stává obětí trestné činnosti. 
Jsou to senioři, kteří se s ohledem na svou zranitelnost, 
důvěřivost a často i neopatrnost stávají snadnou kořistí 
pro nejrůznější podvodníky a kriminální živly.

„Cílem projektu je dosáhnout kvalitnějšího zabez-
pečení vstupních dveří domů a bytů osaměle žijících 
starších lidí, ať už žijí v domech s pečovatelskou službou 
nebo ve svých příbytcích ve městě samotném,“ řekla nám 
autorka projektu, referentka sociálního a školského odboru 
MěÚ Hulín Jiřina Floriánová. „Starost máme jak o seniory 
žijící v hustě obydlených částech města, tak o ty, kteří 
žijí v odlehlejších čtvrtích nebo místních částech Hulína. 
Součástí montáže, kterou bude provádět odborný pracov-
ník, bude i poučení seniora o tom, jak má postupovat při 
jednání s cizími lidmi, aniž by ohrozil své bezpečí. Při této 
příležitosti obdrží informační nálepku, kterou si nalepí 
na vnitřní část vstupních dveří a která bude obsahovat dů-
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ležitá telefonní čísla. Při montáži bezpečnostního řetízku 
dostane spolu s nálepkou také informační leták, z něhož 
se dozví o základních pravidlech bezpečného chování. 
I ten bude opatřen důležitými telefonními čísly,“ upřesnila 
záměry uvedené v projektu Jiřina Floriánová.

Zástupci Městského úřadu už o svých záměrech 
seniory při nejrůznějších příležitostech předběžně infor-
movali. Přesto případné zájemce osloví prostřednictvím 
médií, ale hlavně prostřednictvím osmdesáti pěti letáků, 
které budou rozneseny do poštovních schránek přímo 
do jejich domácností. Letáky se budou distribuovat také 
přes zájmové organizace a samozřejmě budou umístěny 
na všech frekventovaných místech. Tak, aby se s nimi 
zejména veřejnost seniorského věku seznámila. Až poté 
dojde u vybraných seniorů k montáži bezpečnostních 
řetízků na vstupní dveře jejich bytů. Tato služba bude 
zajištěna bezplatně, ale je třeba říci, že k nezaplace-
ní bude pocit lepšího sebevědomí této cílové skupiny. 
Uvědomení si, že toto technické opatření přispěje k jejich 
bezpečí, má i další efekt, jímž je určitě i nabytí pocitu jisté 
soběstačnosti. Zvláště uvědomí-li si senior fakt, že svým 
rozhodnutím přijmout nabídnutou pomocnou ruku se 
na vlastní bezpečnosti podílí také on sám.

„Nebude snadné přesvědčit všechny seniory, kterých 
se tento projekt bude týkat,“ dodává Jiřina Floriánová, která 
se umí vcítit do psychiky starších spoluobčanů. „I proto 
jsme se rozhodli k oslovení potenciálních zájemců využít 
též služby své příspěvkové organizace DECENT Hulín, v jejíž 
kompetenci je zajištění pečovatelské služby. Stejnou měrou 
se na vytypování osob vhodných pro zařazení do tohoto 
projektu bude podílet i náš sociální odbor.“

Dá se říct, že ještě dříve, než město požádalo o dotaci 
Zlínského kraje, si udělali sociální pracovníci neoficiální 

průzkum mezi seniory. Prokázalo se, že mezi občany se 
tato služba setkala s příznivým ohlasem. Aby ne, vždyť 
jak uvádí Jiřina Floriánová, Město Hulín se realizací to-
hoto projektu rozhodlo bojovat s fenoménem, který je 
v poslední době žel velmi rozšířený. 

„Častokrát se setkáváme s tím, že osamělé staré lidi 
navštěvují u nich doma nejrůznější cizí osoby. Mnohdy 
nabízejí různé zboží či služby, čímž se snaží využít jejich 
důvěřivosti a aby jejich nečisté úmysly senioři neprohlédli, 
vydávají se často za pracovníky různých společností nebo 
dokonce státních institucí jako jsou pojišťovny, energetické 
společnosti… Už mnohokrát jsme se i v černých kronikách 
policie dočetli o tom, jak přišel někdo do bytu seniora s tím, 
že odepíše stav elektroměru či plynoměru. Pod touto zámin-
kou jej nakonec okradl a mnohdy šlo o nemalé částky pe-
něz nebo množství cenných věcí,“ uvedla Jiřina Floriánová. 
Dodejme, že takový konec mají příběhy seniorů v tom 
lepším případě. Mnohé z nich totiž končí mnohem hůře, 
ne-li tragicky.

Zopakujme si tedy, kdo patří do cílové skupiny zmí-
něného projektu. Především jde o seniory a zdravotně 
postižené osoby žijící v domech s pečovatelskou službou 
v Hulíně, dále pak o seniory žijící samostatně v bytech či 
rodinných domech, a to, jak už jsme se zmínili, na frek-
ventovaných místech města, nebo naopak v okrajových 
částech města či ve zcela osiřelých usedlostech.

Věřme, že tento projekt ve Zlínském kraji najde 
podporu a dvacetiprocentní podíl města na celkové částce 
osmadvaceti tisíc korun, o kterou Hulín Zlínský kraj žádá, 
bude jedním z mnoha vstřícných kroků hulínské radnice, 
které k seniorům tohoto města již udělala.  

Alžběta Škarpichová

Zdravotně postižení zaplnili sál

Občanské sdružení zdravotně postižených a Klub 
SPCCH v Hulíně, který čítá kolem 200 členů, svolal 
na středu 11. února své členy na výroční členskou schů-
zi, která se konala v Kulturním klubu Hulín. Pozvání 
přijal i starosta Hulína Roman Hoza a zástupci odboru 

sociálních věcí a školství MěÚ RNDr. Ladislav Zavadil, 
Jiřina Floriánová a další hosté.

Zdravotně postiženi naplnili sál Kulturního klubu 
do posledního místa a se zájmem si vyslechli jednotlivé 
hodnotící zprávy svých členů i proslovy hostů.
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Jak si žijeme?

Starosta Hulína ocenil jejich aktivity a ujistil je, že 
město Hulín je i nadále hodlá podporovat. Jak mimo 
jiné řekl, „pro seniory děláme v našem městě maximum 
a jsem rád, že se zejména sociální služby, které jsme 
převzali od kroměřížské charity, tak rychle a úspěšně 
v Hulíně ujaly. Odbor sociálních věcí pro vás chystá další 
možnosti, jak zkvalitnit váš seniorský život.“

Starosta Hulína nezapomněl seniorům připome-
nout i další vstřícné kroky, které město učinilo. „Podařilo 
se nám získat státní dotaci od Státního fondu dopravní 
infrastruktury na další bezbariérový chodník, další peníze 
získáme na druhou etapu regenerace sídliště Višňovce, 
kde budou vybudovány další bezbariérové chodníky,“ 
řekl a vyslovil spokojenost nad tím, že je město Hulín 
v získávání státních dotací nadále úspěšné.

O novém projektu, který má seniorům zajistit více 
klidu a bezpečí v jejich domovech, ač už je to v bytech 
na sídlištích či rodinných domech nebo v domovech pro 
seniory, informovala pracovnice odboru Jiřina Floriánová. 
Vysvětlila, proč bude město nabízet seniorům montáž ře-
tízků na dveře jejich domovů (o projektu píšeme na jiném 
místě zpravodaje v této rubrice). 

Je až s podivem, kolika aktivitám se hulínští čle-
nové sdružení v průběhu jediného roku dokázali vě-
novat. Oblíbenými se stala pravidelná tělesná cvičení, 

společné vycházky a jednodenní výjezdy do přírody 
nebo do jiných měst, spokojeni jsou také s návštěvami 
koupališť a plavání, edukačními programy a dalšími. 
Bohatá je i jejich klubová činnost, k níž patří společná 
posezení spojena s besedami, na které si zvou odborníky 
zejména z oblasti zdravotnictví, ale i různé kulturní 
programy dle aktuální situace.

NA CO SE SENIOŘI MOHLI A MOHOU TĚŠIT?   
Připomeňme akce, které v uplynulých dnech 

přichystali. Bylo to společné plavání ve Sportcentru 
v Holešově, které bylo naplánováno na 10. února. V klu-
bové činnosti se velkému zájmu těší trénink paměti, který 
obvykle bývá v pondělí v 15:15 hodin, a to v klubovně 
sdružení v Kulturním klubu. 

Dříve než se svého nástroje ujal pozvaný harmo-
nikář, který členům sdružení zahrál k poslechu i k tanci, 
si senioři vyslechli na výroční členské schůzi i pozvání 
na další připravované akce. Jednou z nich bylo odvetné 
utkání v kuželkách mezi družstvy Hulína a Kroměříže, 
které se konalo 17. února. Podle předběžných informací 
byl zájem i o kurz výroby ozdobných a užitných předmětů 
z papíru, který vedla lektorka paní Kadeřábková.

(aš)

DĚNÍ VE MĚSTĚBudeme bez elektřiny

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy bude v Hulíně přerušena dodávka elektrické energie. 
V pondělí 9. 3. 2009 od 7:30 - 14:45 hod. bude vypnutá oblast: ul. Kostelní - zahrádkářská kolonie. Ve středu 11. 3. 
2009 bude od 12:15 hod. vypnutá oblast levé strany Vrchlického ulice čísla: 378, 313, 107, 106, 545, 105 a 807.

Český statistický úřad oznamuje, že od 21. února do 10. května 2009 v našem městě probíhá šetření v domác-
nostech zaměřené na životní podmínky roku 2009. Pracovníci Českého statistického úřadu se budou prokazovat 
pověřením k výkonu funkce nebo služebním průkazem ČSÚ. Anonymita zjištěných údajů je důsledně chráněna.
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Další prostředky na revitalizaci sídlišť

Policie se do Hulína vrátí

Dalších 2,5 miliónů do rozvoje sportu

Dvanáct poruch vodovodů skončilo (?) třináctého února

Vedení radnice podalo u Ministerstva pro místní 
rozvoj projekt s žádostí o dotaci na druhou etapu revita-
lizace sídliště Višňovce a první etapu revitalizace sídliště 
Sadová. Hlavním záměrem II. etapy na Višňovcích je 
zvýšení počtu parkovacích míst, drobné úpravy chodníků 

a výsadba dalších stromů v rámci regenerace sídlišť. Jak 
uvedl starosta Hulína Roman Hoza, další kroky, které 
hodlá město udělat, jsou jasné. „Jakmile získáme státní 
dotaci na revitalizaci sídliště Sadová, pustíme se do ní,“ 
řekl starosta.

O záměru Policie ČR, která se rozhodla do Hulína 
přece jen vrátit, jsme už čtenáře Hulíňanu informovali, 
ale bylo to v době, kdy ještě nebylo s určitostí rozhod-
nuto, které prostory pro její služebnu město uvolní. 
Místostarosta Petr Polák se věnuje činnostem kolem 
zřízení policejní stanice v Hulíně intenzivně už delší 
dobu a podařilo se mu i díky vstřícným jednáním se zá-
stupci PČR najít řešení. „Policie se přestěhuje na sídliště 
Družba do prostor, v nichž dosud sídlil kadeřnický salón,“ 
řekl místostarosta a zdůraznil, že všechna tato jednání 
vyvolal tlak občanů na radnici zaměřený na potřebu 

působení policistů v Hulíně. „Dali jsme udělat projekt 
a dnes už víme, že rekonstrukce těchto prostor nás vyjde 
na necelý milión korun. Jsem si jist, že tato investice 
se městu vrátí především v podobě většího bezpečí 
našich občanů,“ uvedl místostarosta. Také připomenul, 
že pozemek, který v minulosti Policie ČR od města kou-
pila s úmyslem vybudovat na něm policejní služebnu, 
se rozhodla bezúplatně městu vrátit. Termín, kdy se 
policisté do Hulína nastěhují, ještě není zcela znám. 
Jisté je, že kadeřnice se přestěhují do prostor v budově 
Kulturního klubu.

Ministerstvo financí ČR přidělilo Hulínu dotaci ve výši 2,5 mil. korun na opravu víceúčelového hřiště za Základní 
školou. Jak řekl starosta Roman Hoza, „jde o staré antukové hřiště, které se promění v moderní hrací plochu. Město 
tak získá další hřiště třetí generace s umělým povrchem, které bude sloužit jak žákům školy, tak i široké veřejnosti.“ 

Letošní zima se nenechala zahanbit. Svědčí o tom 
i počet havárií na vodovodním řadu, ke kterým museli 
vodaři spěchat. 

Od konce loňského roku jich bylo celkem dvanáct 
a jak Hulíňanu řekl vedoucí investičně-správního odboru 

MěÚ Hulín Zdeněk Váňa, díky dobré spolupráci města 
s Vodovody a kanalizacemi Kroměříž byly všechny od-
straněny v rekordních časech. 

„Vše začalo 30. prosince loňského roku,“ pověděl nám 
Z. Váňa. „Začalo to havárií na Sušilově ulici a už na Nový 
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Nebezpečné stromy se musely skácet
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ly. Starý opravdu nebyl a dokonce jeho kmen napověděl, 
že ani chorý. Komu ovšem vysvětlíte, že se jeho větve ještě 
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všechny ostatní, třebas i unáhlené kroky. Jisté je, že 
v Hulíně se nejen kácí. V Hulíně stromy sadíme, pečlivě 
a se znalostí věci vybíráme druhy, které v našich klimatic-
kých podmínkách obstojí. Možná všem, i těm největším 
škarohlídům, naše informace napoví, že hazard se zdravím 
a lidskými životy se nevyplácí.

Co říci závěrem? Pohleďte na seznam stromů, které 
padly. Možná jste je znali a sami dáte za pravdu těm, kteří 
se pod jejich osud s maximální odpovědností podepsali:

Povodí Moravy na podnět města vykácelo 2 topoly – 
u pavilonků na Holešovské ulici a za mostem ke škole.

V areálu Grádo to byl javor jasanolistý, dolů musely 
i dvě lípy přímo u pódia . Skácen byl i kaštan u zastávky 
autobusu ve směru na Záhlinice na Záhlinické ulici a jasan 
rostoucí mezi minigolfem a novostavbou pana Kopčila. Dolů 
musel i jasan na Sadové a tři kaštany u kaple svaté Anny. 
Celkem jedenáct stromů této zimy zemřelo. Možná většina 
z nich umírala už dávno předtím, než se položily k zemi.

A. Škarpichová

Topolu, který vyrostl u mostu nedaleko školy, 
se lámaly ještě zelené větve. Léty se stal pro kolemjdoucí, 
zejména pro děti,  nebezpečným.    >
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S novým strojním parkem

Péče o čistotu města, zajišťování všech služeb, 
o které Hulín Kombyt Servis žádá, odklízení sněhu, úklid 
a údržba městského hřbitova, péče o městskou zeleň… 
to vše jsou aktivity firmy, která se pomalounku vypořá-
dává se zastaralým strojním parkem. 

Jen na hřbitově se jim vloni podle slov ředitele firmy 
Antonína Huťky podařilo vyvrtat nové elektrické studny, 
přibyly tu stojany na konve, natřeli všechny vstupní brány 
a také smuteční síň.

„Ve městě jsme se také dali vloni do obnovy léty za-
šlých železných konstrukcí,“ řekl Hulíňanu Antonín Huťka. 
„Postupně jsme natřeli všechny mosty a zábradlí ve měs-
tě. Natřeli jsme můstek na Havlíčkové ulici, nový nátěr 
dostala zábradlí „kruháče“, na Družbě, na Sadové, nově je 
natřený i podchod a autobusové zastávky. Nezapomněli 
jsme ani na můstek u staré DPS a na zábradlí podjezdu 
na Holešovské. Je třeba říci, že toho bylo tolik, že jsme 
poslední konstrukce natírali ještě i v tomto roce,“ řekl 
Hulíňanu ředitel firmy a připomenul, že zabezpečili 
i montáž informačního systému jednotlivých ulic a nyní 
osazují informační tabule firem, které sídlí v našem 
městě. „Naši aktivní účast na realizaci projektu regene-
race sídliště Višňovce určitě občané Hulína nepřehlédli. 
Co jim mohlo uniknout, byla zakázka pro stavební firmu 
Skanska, pro kterou jsme káceli stromy,“ řekl.
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Hodně práce je po Kombyt Servisu vidět i v samot-

ném centru města. Ztrouchnivělé desky na lavičkách 
po městě postupně vyměňují a aby lidé v Hulíně měli 
možnost udržovat čistotu, instalují nové odpadkové koše. 
„I s odpady jsme už na tom lépe, protože přibyli další 
popelnice. Dnes už lze vytřídit nejen papír, sklo a plasty, 
ale i kov,“ řekl ředitel.

Vánoční výzdoba, zajišťování technického zázemí 
pro hody a jiné oslavy ve městě jako jsou trhy a jarmar-
ky, to všechno je jen zlomek činností, které Kombyt 
Servis v uplynulém roce prováděl. Pečuje o bytový 
fond města, o městskou zeleň a o vše, co nás provází 
každodenním životem.

„Abychom to vše bez problémů zvládli, usilovali 
jsme o to, abychom obohatili náš strojní park novou 
technikou. Máme nový čisticí vůz, na úsek péče o byty 
jsme koupili nové vozidlo značky Citroen. Významným 
pomocníkem, zejména při výsadbě stromů a keřů, 
se pro nás stalo vrtací zařízení UNC, které půjčujeme 
i občanům například na vrtání patek při pořizování 
oplocení“, upřesnil A. Huťka. Dodejme, že vidět v čin-
nosti například vysavač na drobné nečistoty ve městě 
je i pro kolemjdoucího bez technických vloh docela 
hezkým zážitkem.

Alžběta Škarpichová  

Ve zkratce:

 Zástupci radnice v čele s místostarostou Petrem 
Polákem jednali 12. února v Praze na Správě železniční 
dopravní cesty o prodeji bývalé železniční vlečky UNITEX. 
Koupí vlečky získá město Hulín možnost na tomto místě 
vybudovat cestu. 

 Další pracovní setkání se odehrálo téhož dne 
v Praze na Státním fondu životního prostředí, kde se 
pokusili zástupci MěÚ připravit půdu pro získání státních 
dotací na zateplení obou budov mateřské školy a pavi-
lonku školy v Hulíně.

 Výměnu osvětlovacích těles v budově Základní 
školy střídá výměna světel v Základní umělecké škole. 
„Světlo do Hulína“ už rozzářilo i městskou knihovnu 
a rozsvítí se nově i v přísálí Kulturního klubu.

 Město Hulín obstálo při závěrečném hodnoce-
ní využití dotačních peněz získaných pro rekonstrukci 
Základní školy Hulín. Kontrolní skupina konstatovala, 
že dotační prostředky byly použité bezchybně a k jejich 
využití nemá připomínek.

 V lednu zpracovali pracovníci městského úřa-
du celkem tři významné projekty. Jeden se vztahuje 
na protidrogovou prevenci, jehož obsahem je zamýšlené 
vybudování lezecké stěny v blízkosti školního pozemku, 
další projekt se týká vybudování stojanů na jízdní kola 

a třetí projekt je zaměřen na bezpečnost jízdy na kole 
s ochrannými přilbami. Odbor životního prostředí si 
nechal vypracovat projekt na vybudování pergoly na po-
zemku školní zahrady, která bude sloužit pro výuku žáků 
v přírodě. Na všechny tyto projekty město žádá o státní 
dotaci Krajský úřad Zlín.

  V stadiu příprav je projekt na rekonstrukci kultur-
ních památek města. Jde o pomník Františka Skopalíka 
v Záhlinicích, na hulínském hřbitově o hroby vojínů 
padlých za 2. světové války, které se staly místem pietních 
aktů u příležitosti osvobození města od fašismu. Výběrové 
řízení na restaurování památek Hulína v roce 2009 vyhrál 
A. Josef Petr z Tlumačova.

 Firma NWT Computer hodlá vybudovat na Pa-
dělkách fotovoltaickou elektrárnu. Souhlas se stavbou 
si vyžádá změnu územního plánu, o čemž rozhodlo 
Zastupitelstvo města 26. února kladně. I Rada města 
na svém 54. jednání doporučila zastupitelům schválit 
souhlas města Hulína a vlastníka nemovitosti s výstavbou 
fotovoltaické elektrárny pro firmu NWT Computer, s. r. o. 
a současně Zastupitelstvu města doporučila, aby pověřilo 
starostu Hulína podpisem příslušných souhlasů.

 V březnu se má začít s další etapou rekonstrukce 
Čechovy ulice.

... ve zkratce
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 Občané Hulína se domáhají vybudování pou-

ličního osvětlení v blízkosti motorestu U Jerryho. Akce 
je už projektově připravená, hledají se možnosti jejího 
financování. Jde o úsek, který by výrazně přispěl k bez-
pečnosti chodců.

 Neustálý dohled odpovědných pracovníků 
Městského úřadu v Hulíně nad situací související s dezo-

látním stavem objektu bývalé Ekonomie přinutil sou-
časného majitele objekt zbourat. Předchozí majitelé 
na výzvy příliš nereagovali, a protože se do objektu za-
čaly stěhovat různé asociální živly a navíc technický stav 
objektu zdevastovaného požárem ohrožoval i zahradu 
mateřské školy v bezprostřední vzdálenosti, současný 
majitel se rozhodl pro demolici. 

EKOLOGIE

Potřeba koordinovat projekt

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR 
vyhlásilo rozvojový program ve vzdělávání, jehož cílem 
je podpořit projekty environmentálního vzdělávání, 
výchovy a osvěty ve školách. Programy, které jednotlivé 
školy zpracují, ministerstvo podpoří formou poskytování 
finančních prostředků státního rozpočtu na úhradu ná-
kladů spojených se vzděláváním, které budou v souladu 
s předloženým projektem. 

V programu podpoří aktivity jako je vytváření pro-
jektové dokumentace školních projektů EVVO v propojení 
na dále vymezené aktivity, realizace školních projektů 
EVVO, účast dětí a žáků školy na jednodenních nebo 
vícedenních pobytech ve střediscích ekologické výchovy 
nebo v jiných vhodných zařízeních, ve kterých škola 
realizuje svůj projekt EVVO, realizace environmentálních 
výukových programů, seminářů, besed, exkurzí a work-
shopů pro děti a žáky s touto tematikou a mnoha dalších. 
Jednou z možností je i další vzdělávání pedagogických 

pracovníků školy nebo celých pedagogických sborů v ob-
lasti environmentální výchovy nebo vybavení knihovny 
školy či vybavení školního informačního centra materiály 
s touto tematikou. Zažádat o dotaci prostřednictvím 
dobrého projektu lze také na vybavení školy učebními po-
můckami, na učebny v přírodě, ale i například na úpravu 
nebo obnovu školního pozemku, skleníku, zimní zahrady 
využívané pro environmentální výchovu. Projekt se může 
vztahovat i na vybavení takové školní zahrady nářadím, 
sadbou, osivem, ochranou proti škůdcům a podobně. 
Právě tady se na chvíli zastavme.

Učitelka Základní školy v Hulíně Mgr. Dana Hozová 
společně s vedoucí odboru životního prostředí MěÚ Hulín 
Ing. Miroslavou Dvořákovou vypracovaly projekt, kterým 
se město Hulín jako zřizovatel společně se školou ucházejí 
o státní dotaci.

Projekt ekologizace výuky ve škole dostal název 
„Zahrada v hanáckých rovinách“. 

Podpora environmentálního vzdělávání v Hulíně

Škola nemá v rámci školního výukového projektu 
program environmentální výchovy. Vzhledem k množství 
aktivit a informací je třeba vyškolit koordinátora EVVO, 
který by program sestavil a uváděl do praxe. 

Projekt, kterým hulínská škola o dotaci žádá, po-
čítá například s instalací informačních tabulí ve školní 
zahradě, jejíž regenerace právě probíhá. Součástí školní 
zahrady je zděná budova se školní environmentální 
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aktivit a informací je třeba vyškolit koordinátora EVVO, 
který by program sestavil a uváděl do praxe. 
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Představy, jak na to

učebnou, která současně slouží jako klubovna členů 
místní organizace ochránců přírody. V zahradě je pláno-
vána venkovní učebna, odpočinková část s prolézačkami 
a ukázky jednotlivých přírodních biotopů našeho regionu. 
Informační tabule, kterými jednotlivé biotopy představí-
me, poslouží jako názorná didaktická pomůcka.

Odborné a metodické semináře pro učitele a před-
nášky pro laickou veřejnost by měly být dle projektu 
zaměřené na využití informačních tabulí ve vyučovacích 
hodinách, tradiční druhy kulturních plodin zdejšího 
mikroregionu, ale i na cenné živočišné druhy přežíva-
jící v našem mikroregionu a možnosti posílení jejich 
populací. Projekt počítá i s přednáškami pro laickou 
veřejnost, jejichž obsahem by byly informace o vlivu 
změn infrastruktury na tvorbu krajiny. Vždyť naše město 
stojí právě na území budoucího dálničního uzlu D1 – R55 
– R49, a proto by byla pro veřejnost určitě zajímavá té-
mata o agroindustriálním složení zdejší krajiny a o mož-
nostech, jaké by bylo možné přijmout kompenzační 

opatření. Jedním ze zajímavých témat by mohl být i vliv 
civilizačních faktorů na chráněné druhy rostlin a živočichů 
hornomoravského úvalu.

Hlavními cíly projektu by tedy bylo vyškolení koor-
dinátora environmentální výchovy, který by získal i certi-
fikát o absolvování školení, instalace informačních tabulí 
ve školní zahradě – tabule by byly umístěny u jednotlivých 
biotopů. V době vegetace budou osazeny v terénu a v době 
vegetačního klidu budou umístěny ve skladu enviromen-
tální učebny. Posledním a neméně významným cílem 
projektu budou odborné a metodické semináře pro učitele 
a zmíněné přednášky pro laickou veřejnost.

Projekt „Zahrada v hanáckých rovinách“ bude souvi-
set s Projektem „Ekoškola“, do kterého se naše ZŠ zapojila 
vloni. Realizace zahrady souvisí i s naplněním záměrů 
projektu „Školní zahrada k vzdělávání...“, na který ZŠ Hulín 
obdržela dotaci 5 tisíc korun od nadace Veronica v roce 
2008. Realizace záměru doplní skladbu ekologické výuky 
pravidelně organizované ke Dni Země.

„Co to obnáší?“ To už byla otázka pro obě autorky 
projektu, Miroslavu Dvořákovou a Danu Hozovou:

„Přály bychom si názorně seznámit děti a mládež 
s flórou a faunou mikroregionu,“ řekla učitelka Dana 
Hozová. „Společně s ČSOP a MěÚ chceme na školní zahradě 
postupně vybudovat zázemí pro vzdělání i odpočinek, které 
využijí děti školní, učitelé i veřejnost,“ uvedla.

„K nezaplacení pak bude názorné seznámení 
dětí a mládeže s flórou a faunou mikroregionu,“ připojila 
se Miroslava Dvořáková. „Hulínští žáci využijí svých no-
vých poznatků tak, že uspořádají besedu pro veřejnost, 
na které budou prezentovat skryté přírodní poklady na-
šeho mikroregionu. Myslím si, že skvělou příležitostí pro 
pedagogy bude právě to, že obohatí teoretické znalosti 
o nejnovější informace o budoucí podobě zdejší krajiny,“ 
uzavřela vedoucí odboru životního prostředí.

Není zanedbatelné ani to, že vědomosti, které žáci 
takto získají, se budou prolínat všemi vyučovacími před-

měty. Přednášky zas poslouží k naplnění komplexního 
vzdělávání široké veřejnosti, která se mnohdy zajímá 
o dopady připravované dálniční výstavby a neustále 
zápasí s nedostatkem informací.

Žadatelem o státní finanční podporu a realizátorem 
projektu bude Základní škola Hulín, přičemž hlavním 
koordinátorem projektu „Zahrada v hanáckých ro-
vinách“ bude Mgr. Dana Hozová. Partnerskou účast 
a podporu projektu zajistí Město Hulín prostřednictvím 
odboru životního prostředí, přičemž garantem bude 
vedoucí odboru Ing. Miroslava Dvořáková.

(aš)

Co to obnáší?
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Nivky očima studentů 

Každá koruna dobrá

Na začátku je vždy nápad. Ten, se kterým přišel 
odbor životního prostředí MěÚ Hulín v souvislosti s plá-
novaným lesoparkem na Nivkách, je zatím na samém 
začátku, ale doufat, že bude prospěšný, lze už dnes.

V pondělí 9. února navštívily Hulín téměř čtyři desít-
ky studentů Mendelovy zemědělské a lesnické univerzity 
v Brně. Doprovázela je doc. Dr. Ing. Dana Wilhelmová, kte-
rá se spolu s Ing. Miroslavou Dvořákovou, vedoucí odboru 
životního prostředí MěÚ Hulín, dohodla na spolupráci. 
Město si objednalo u univerzity výtvarně architektonické 
studie úprav lokality Nivky města Hulína ve variantách. 
Studenti je zpracují jako studentské práce z Atelieru ZAKA 
III a ta nejlepší nebo ty nejlepší z nich se mohou stát 
jistým námětem pro zpracování oficiálního projektu.

Protože tyto studie je třeba zajistit do konce čer-
vence, studenti se přijeli na místo podívat. Přivítal je 
Hulín pokrytý docela slušnou sněhovou peřinou. Nejdříve 

je Ing. M Dvořáková přivítala na půdě radnice, kde se 
seznámili s konkrétním záměrem. Studenti se dozvěděli, 
že město usiluje o to, aby byla v lokalitě, v budoucnosti 
sevřené dvěma mimoúrovňovými křižovatkami, vytvoře-
na zelená izolační zóna, která město ochrání od prachu, 
hluku a světelného smogu a v nemenší míře poskytne 
obyvatelům možnost k rekreaci. Pak nasedli do autobusu, 
kousek se svezli Hulínem, a pak si už, samozřejmě pěšky, 
prošli samotný terén. Vedle výkladu, který dostali ještě 
na místě, si vše zdokumentovali fotoaparáty a videoka-
merami a nyní už bude jen na nich, na jejich kreativitě 
a mladém vidění, jak se svého úkolu zhostí.

Práce, které studenti vytvoří, budou nakonec zveřej-
něny jako expozice v Městské knihovně Hulín. S největší 
pravděpodobností to bude v červnu letošního roku, takže 
s těmito návrhy se bude moci seznámit i široká veřejnost.

(aš)

Ceny energií stále stoupají. A tak se každá domác-
nost snaží ušetřit, kde se dá. Nárůst spotřeby elektrické 
energie v České republice za období let 1989–2005 činil 
osm procent, v oblasti domácností však až 53 %. Málokdo 
si však uvědomí, že velkých úspor může dosáhnout i koupí 
nových, energeticky úsporných elektrospotřebičů. 

DNEŠNÍ LEDNICE PRACUJE ZA ČTVRTINU
Je známo, že dnešní průměrná pračka spotřebovává 

o 44 % méně elektrické energie a o 62 % méně vody než 
průměrný model roku 1985. Špičkové lednice si dnes 
vystačí s pouhou čtvrtinou energie ve srovnání s typickým 
modelem roku 1990.

Podle průzkumu z letošního léta 99 % českých 
domácností vlastní alespoň jednu lednici, 50 % z nich je 
starší pěti let. Novou ledničku si 55 % českých domácností 

pořizuje nejčastěji jednou za šest až deset let. Kvůli poruše 
ji přestává používat 47 % domácností, 47 % odůvodňuje 
tento krok nákupem nového, lepšího modelu.

U praček je vybavenost domácností podobná, vlast-
ní je 96 % z nich. Starších pěti let je 48 % praček. 

Možná by stálo za to sednout si a spočítat, kolik 
bychom v domácnosti ušetřili, kdybychom si koupili spo-
třebič nový, energeticky úsporný. I když jde jednorázově 
o nezanedbatelný výdaj, návratnost se kvůli rostoucím 
cenám energií výrazně zrychluje. 

Orientaci, který spotřebič je úsporný a který ne, 
by nám měl poskytnout energetický štítek. Základní 
vodítko je označení energetické třídy, jež se značí písmeny 
od A pro ty nejúspornější až po G. Štítek zařazuje spotřebič 
do konkrétní energetické třídy a přináší i další užitečné 
informace (spotřeba vody, hlučnost apod.).
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KAM ODLOŽIT VYSLOUŽILÝ ELEKTROSPOTŘEBIČ?

V každém případě při nákupu nového výrobku 
vyvstává otázka: Kam s tím starým?

Starou, ale ještě funkční lednici 13 % domácností 
někomu zdarma věnuje, osm procent prodá do bazaru 
nebo prostřednictvím inzerátu a stejných osm procent 
takový spotřebič nějakým způsobem dál používá.

Společnost ELEKTROWIN, a. s. vybudovala v České 
republice pro občany síť míst, kde je možné vysloužilé 

elektrozařízení odložit s průměrnou dostupností 3900 
obyvatel. Dnes jejím prostřednictvím pokrývá města 
a obce, ve kterých žije přes 87 % obyvatel ČR. Sběrná mís-
ta jsou vytvořena především ve sběrných dvorech měst 
a obcí a u prodejců elektrozařízení. Sběrných dvorů bylo 
ke konci roku 2008 zapojeno více než 600 ve 440 městech, 
prodejců 2200 prodejen elektrospotřebičů a sběr probíhá 
také prostřednictvím mobilních svozů, které jsou smluvně 
zajištěny ve více než 4000 obcích.

HISTORIEČteme z hrobů našich předků 2 

DOBA BRONZOVÁ A ŽELEZNÁ
Nová epocha v lidských dějinách, charakterizovaná 

postupným zavedením nového kovu jako kvalitativně 
lepší slitiny mědi a cínu – bronzu, je v okolí Hulína za-
stoupena zcela mimořádně. Nazýváme tak dobu zhruba 
mezi léty 2300/2000 – 750 před změnou letopočtu. Její 
nejstarší období reprezentuje nitranská kultura jako sou-
část tzv. epišňůrového kulturního komplexu, který k nám 
doputoval nejspíše z Malopolska a je zvláštností oblasti 
východní Moravy a JZ Slovenska. O něco mladší únětic-
ká kultura je rozšířená i na zbytku Moravy, na východ 
od řeky Moravy má specifický ráz. Její pokračovatelkou 
je věteřovská skupina, kterou vrcholí vývoj ve starší 
době bronzové. 

Prakticky celé kulturní i historické spektrum sta-
robronzového osídlení zachytil rozsáhlý výzkum budoucí 
mimoúrovňové křižovatky dálnice D 1 vpravo od silnice 
Přerov – Hulín v lokalitě označené Hulín 1 (U Isidorka) 
v letech 2004 a 2005. Na ploše 14 ha zde byla odkryta na-
prosto výjimečná starobronzová aglomerace vytvářející 
4 sídelní areály. Na Moravě dosud nevídaný je nejstarší 
areál nitranské kultury, kde zvláště sídliště se za-
hloubenými zásobními jámami je naprostým unikátem, 
neboť dosud jsme sídliště této kultury vůbec neznali. 
Typické nálezy, jako jsou keramické hrnky, džbánky nebo 
dvouuché amfory zdobené násobnými svazky otisků 
šňůry, štípané nástroje a množství zvířecích kostí nás 

zavádějí na přelom 3. a 2. tisíciletí před naším leto-
počtem. Analýza zvířecích pozůstatků ukázala převahu 
tura a prasete domácího, zastoupen je však také kůň, 
pes, pratur, jelen, liška a zajíc. K sídlišti budou náležet 
alespoň některá z kostrových pohřebišť rozptýlených 
minimálně do 3 skupin hrobů na téže lokalitě nemnoho 
stovek metrů od sebe. Ta kontrastují s velkým kostrovým 
pohřebištěm (vykopáno přes 100 hrobů) z naleziště 
Hulín 3 – U Potůčku, které je vzdáleno něco přes 1 km 
SV směrem. Doposud největší nitranské pohřebiště jsme 
znali z Holešova (420 hrobů).

Špatně zachovalé lidské kosti nám nedávají příliš 
šancí poznat blíže nositele nitranské kultury. Jisté je 
pouze to, že přísně dodržovali starší pohřební ritus kul-
tury se šňůrovou keramikou s rozlišováním polohy mužů 
(chlapců) a žen (dívek), kdy hlavní osou pohřbívání byl 
směr Z–V a společnou zásadou pohled k jižní životadárné 
straně. V tomto smyslu je pohřebiště Hulín 3 výjimkou, 
neboť tady je hlavní osou SSV-JJZ. Rozmístění na po-
hřebišti dává tušit, že část hrobových jam byla záměrně 
uspořádána do řad. Nepříliš bohatá výbava hrobů se 
vyznačuje nálezy z mědi ve tvaru vrbového listu (vlasové 
ozdoby, nožíky), znám je drátěný šperk, broušené ka-
menné nástroje (rohovcové hroty šípů, nátepní destičky, 
sekeromlat), typické jsou kostěné válcovité korálky, velmi 
málo je zastoupena keramika. Rozborem makrozbytků 
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byly v hrobech zjištěny uhlíky z jedle a dubu, ale také 
olše, habru, buku, borovice. Výrazný podíl jasanu ukazuje 
na značný zásah člověka v původním lužním lese kolem 
lokality. Paleobotanika hovoří o dominanci ječmene 
obecného (šestiřadá pluchatá forma), obilky mohly být 
spalovány během pohřebních rituálů.

Dosti bohaté osídlení lidmi s nitranskou kulturou 
dokreslují i nevýrazné objekty v Hulíně-Pravčicích 1 
(U Obrázku) a zlomky keramiky s otisky šňůry z kulturní 
vrstvy ze sousední polohy Pravčice 1 (Nivky).

Dva velmi výrazné areály náleží únětické kultu-
ře v Hulíně 1. Dvě skupinová pohřebiště doprovázejí 
současná sídliště s příznačnými nálezy v podobě mno-
ha keramických zlomků, mazanice, úštěpů i štípaných 
kamenných nástrojů a zvířecích kostí. Jejich odborné 
vyhodnocení se teprve chystá. Nejpozoruhodnější vý-
sledky poskytlo severní uzavřené skupinové pohřebiš-
tě (12 hrobů) z doby klasické fáze této kultury (19.  
– 17. stol. př. n. l.). Dominovaly mu 3 nejhlubší vyloupené 
hroby s velmi bohatou kompletní výbavou. Přestože 
únětická populace udržovala i nadále pohřební zvyklosti 
kultury se šňůrovou keramikou nebo pozdějšího epišňů-
rového období (rozdílnost pohlaví), byly oba mužské 
i ženský hrob zasaženy vyloupením přesně v horních 
patriích těla, což ukazuje na určité nadzemní označení 

hrobů včetně pozice zemřelých. Naprosto originální 
je dochování zbytků zvířecí srsti a chlupů, stejně jako 
otisků lidské kůže a prstů v korozi unikátní soupravy 
6 spirálovitých bronzových prstenů. Dva z nich byly 
vyrobeny z dutých trubiček, což u nás nemá v té době 
srovnání. Analogie k prstenům nalezneme až v Podunají, 
v dnešním Rakousku a Bavorsku. Muž v hrobu H31 byl 
k tomu vybaven zbraněmi, jako je bronzová sekerka 
a hrot kopí, v jehož tulejce jsme nalezli relikt jehličnatého 
dřeva. Nadto byla v hrobě nalezena neobvyklá mísa na  
4 záměrně odlomených nožkách. Plechová čelenka zdo-
bící ženu z hrobu H38 nesla na vnitřní straně otisky vlasů. 
Zemřelá dostala na cestu do záhrobí ještě bronzovou 
jehlici, soupravu vlasových ozdob z dvojitého drátu, 10 
plechových trubiček a kostěné šídlo, keramický koflík, 
velký hrnek a mísu.

Jižní areál únětické aglomerace přinesl kromě men-
šího pohřebiště s chudým inventářem (dvojité vlasové 
ozdoby, spirálovité trubičky) několik pohřbů skrčených 
lidských koster v sídlištních jámách, pohřeb celého koně 
nebo souvislé vrstvy skořápek sladkovodního mlže - 
velevruba.

Na rozhraní kultury únětické a věteřovské skupiny 
v plně rozvinuté starší době bronzové (17. – 15. stol. př. n. 

l.) byly založeny velmi rozsáhlé osady jak v Hulíně 
1, tak i na lokalitě Hulín-Pravčice 1 (U Obrázku) 
nad silnicí mezi oběma katastry, kde výzkum běží 
již od roku 2006. Věteřovské sídliště „U Isidorka“ 
(Hulín 1) bylo rozlohou mnohem větší než obě 
sídliště únětická a lze k němu počítat více jak 60 
zahloubených jam kónického profilu. Sloužily 
jako zásobárny potravin, obilí a setby na příští 
rok. Některé z nich byly až po okraj „zavale-
né“ natěsnanými zlomky keramických nádob, 
mazanicovou destrukcí, zvířecími kostmi a dal-
ším materiálem. Na dně objektu č. 46 se pod 
vrstvou čisté spraše objevil výjimečný pohřeb 
5 jedinců ve skrčené poloze. Hypotézu o po-
hřbu celé rodiny narušuje fakt, že zde leželi 
dva dospělí muži a tři děti ve věku 8 – 12 let. Hulín I – U Isidorka 2004-5. Pohřeb celého koně v jámě 

ze starší doby bronzové.
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V městské knihovně byla 20. února vernisáž. 
Zájemce o dokumenty archeologického výzkumu vítaly

už i vyzdobené chodby.

Hosté si mezi regály plnými knih prohlíželi 
zdokumentovanou minulost na pečlivě připravených

a osvětlených panelech.

Pohled z ptačí perspektivy na jednotlivé lokality je uchvacující.

Výstavu zahájil starosta Hulína Mgr. Roman Hoza. 
Archeologům poděkoval za mravenčí práci, kterou nám 

přiblížili minulost předků.

Se zájmem si jednotlivé exponáty prohlédli 
i starostové ze sousedství: Starosta Pravčic

 Jaroslav Šašek (vlevo)  a starosta Holešova, 
senátor PaedDr. Zdeněk Janalík  (vpravo). 
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Tým z Archeologického centra Olomouc. 
Zleva: Mgr. Arkadiusz Tajer (archeolog), Pavel Grenar 

(správce počítačové sítě),  Mojmír Bém (technik a zástupce 
ředitele) a Mgr. Marek Kalábek (archeolog).

Hulín 3 – U Potůčku 2005-6, 2008. Kostrový hrob 
nitranské kultury. Počátek 2. tis. př. n. l.

Hulín 3 – U Potůčku, 2005-6, 2008. Keramická nádoba 
zdobená dvojitým otiskem šňůry z hrobu nitranské kultury.

Hulín 1 – U Isidorka 2004-5. Bohatý ženský hrob (H 38) 
klasické fáze únětické kultury (19. – 17 . stol. př. n. l.).

Pintadera – výraz pro hliněný nebo keramický předmět 
ve tvaru razítka se vzory, užívaný  k otiskování 

barevné výzdoby na keramice, k výzdobě textilu apod. 
Pintadera v rukou Mojmíra Béma je z objektu, 

který je datován do starší doby železné (halštatu),
 tj. 750-400 př.n.l. 
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Hulín 1 – U Isidorka 2004-5. Spirálovité prsteny s otisky 
lidské kůže a prstů z bohatého bojovnického hrobu muže 

(H 31) únětické kultury.

Hulín-Pravčice 1 – U Obrázku 2006-8. 
Část keramického depotu věteřovské skupiny 

v objektu č. 853.

Hulín-Pravčice 1 – U Obrázku 2006-8. Věteřovský pohřeb 
ženy s dítětem v zásobní jámě č. 856.

Hulín-Pravčice 1 – U Obrázku 2006-8. Žárový hrob H 2 
z mladší doby bronzové.

Hulín – Pravčice 1 – U Obrázku 2006-8. Zásobní jáma 
vyspělé únětické kultury s pohřbem muže trpícím artrózou 

páteře s neobvyklou keramickou výbavou.
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Podle radiokarbonového absolutního datování mělo 
k události dojít někdy kolem roku 1700 př. n. l.

S podobnou situací se opakovaně (15×) setkáváme 
i na sídlišti v Hulíně-Pravčicích 1. V jednom případě byla 
do jámy vhozena matka i s dítětem v náručí, jindy se 
na dně zásobní jámy našly tři kostry uložené součas-
ně v pořadí: mladý muž ve věku 25-29 let, starší žena 
40-60 let a naposled mladá žena stará 16-22 let. Jiný je 
případ muže ve věku 30-45 let, vysokého 157-167 cm, 
který byl uložen na pravý bok s jednou rukou podél těla 
a druhou před obličejem. Muž byl postižen artrózou 
páteře. Výjimečná byla keramická výbava pohřbu, když 
keramické osudí je typickým mladoúnětickým hrobovým 
přídavkem, zatímco ke zdobené amforce vůbec nena-
cházíme analogie. Absolutní datace nás zavádí do 18. 
nebo dokonce 19. století př. n. l. Přestože se podobné 
nálezy pohřbů v sídlištních objektech rychle množí, jejich 
podstata není dodnes vyjasněna. Mohlo by se jednat o je-
dince nějak společensky vyřazené, o tzv. religiózní nebo 
násilné, nouzové či sanitární pohřby v důsledku epidemie, 
válečných konfliktů, přírodních katastrof apod. Přesná 
příčina však musí být předmětem dalšího bádání. 

V závěru starší doby bronzové se v určitých re-
gionech, mezi které patří i Morava, únětická kultura 
transformuje na tzv. věteřovskou skupinu. Okolí 
Hulína v této době prožívá značný rozkvět. Ve srovnání 
s předchozím obdobím narůstá počet známých sídlišť. Již 
před začátkem rozsáhlých záchranných archeologických 
výzkumů na trase dálnice bylo známo několik nalezišť, 
ale poznání žádného z nich nelze srovnávat s nově od-
krytými lokalitami Hulín 1 (U Isidorka), Hulín-Pravčice 
1 (U Obrázku), Hulín-Pravčice 2 (Višňovce) a Pravčice 
1 (Nivky). Představu o podobě rozsáhlých věteřovských 
sídlišť poskytují nejlépe sousedící lokality Hulín-Pravčice 
1 (U Obrázku) a Pravčice 1 (Nivky), na nichž archeologické 
situace věteřovského původu tvoří velkou část z více než 
1400 prozkoumaných objektů. 

Věteřovského materiálu bylo získáno velké množ-
ství, některé jámy byly keramikou a kostmi doslova 
naplněny. Zdá se, že alespoň v určitých případech se 
mohlo jednat o rituální rozbíjení nádob. Jinou podobu 

mají záměrně uložené soubory celých nádob (objekty 
238 a 853), někdy obrácených dny vzhůru v řadě. Zde se 
hledá vysvětlení ve sféře kultovních představ.

Věteřovská keramika je dobře vypracovaná, vy-
ráběná v elegantních tvarech. Velmi působivé jsou bílé 
inkrustace na tmavě leštěném povrchu. Podle keramiky 
je jasné, že na lokalitě Hulín-Pravčice 1 (U Obrázku) 
a Pravčice 1 (Nivky) je zastoupen celý vývoj této kulturní 
skupiny. Na vysoké úrovni bylo zpracování kostí a parohů, 
nejčastěji drobných šídel, dlátek, špachtlí, jehel a mohut-
ných mlatů. Pozornost si zasluhuje zdobená parohová 
postranice koňského udidla.

Od mladší doby bronzové se na velkém území 
Evropy se stává zvykem spalovat mrtvé a ukládat je zpra-
vidla v urnách („popelnicích“) na velkých nekropolích, 
na nichž často sledujeme trvání po dlouhou dobu. Odtud 
si zmíněné období mladší a pozdní doby bronzové a starší 
doby železné získalo označení období popelnicových 
polí. Po menší intenzitě v osídlení hulínského katastru 
nastává opětovný rozmach.

Kromě pozůstatků osad přistupují nově také po-
hřebiště z výzkumů Hulín-Pravčice 1 (U obrázku), Hulín-
Pravčice 2 (Višňovce) a Pravčice 1 (Nivky). V místě původní 
komunikace do Pravčic se nacházelo menší pohřebiště, 
které ilustruje počátky pohřebních zvyklostí popelni-
cových polí. Zatím bylo odkryto minimálně 10 hrobů 
v rozestupech 10 až 15 m (svědčí o původní velikosti mo-
hyl?), celkový počet není jistý, protože mělce zahloubené 
hroby byly porušeny nebo zničeny stavebními pracemi. 
Co však předcházelo navršení mohyly? Spálené kosti byly 
sebrány z pohřební hranice a vsypány do velké nádoby 
nebo přímo hrobové jámy. Do této urny („popelnice“) byly 
přiloženy milodary v nádobách a bronzové šperky a poté 
byl okraj překryt mísou. Do jámy s urnou nebo jen kostmi 
mohly být přidány ještě další keramické milodary. V počtu 
předmětů, jimiž byli zemřelí vybaveni k posmrtnému 
životu, panuje variabilita. V případě prostých hrobů se dá 
zjistit pouze hromádka spálených kostí překrytá mísou 
a střepy jiné nádoby umístěné v jamce. Naopak v bo-
hatých hrobech (např. Hulín-Pravčice 1, hrob 23) může 
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urna s kostmi obsahovat více (až 12) nádob (mísy, šálky 
a amforky) a množství bronzových spirálek z náhrdelníku, 
prsteny, náramky, jehlice apod. Urna bývá přikrytá mísou 
a obložená dalšími nádobami. Žárové hroby mladší 
doby bronzové byly zastoupeny rovněž v trati Višňovce 
(Hulín-Pravčice 2). Nejen hrobové, ale i sídlištní nálezy 
ukazují, že se místní obyvatelé klonili k severnímu, tzv. 
lužickému okruhu popelnicových polí, který byl rozšířen 
v SV Německu, Polsku, severních oblastech ČR a SR a zá-
padních oblastech Ukrajiny. Pouze v případě žárových 
hrobů z Hulína-Pravčic 2 (Višňovce) se uvažuje o jejich 
spojení s podunajskou oblastí (velatická kultura).

Typické sídliště s pozůstatky jam a kulturních vrstev 
existovalo v širším okolí nově budovaného nadjezdu 
na cestě z Hulína do Pravčic. Osada měla delší vývoj, 
neboť se zde setkáváme s předměty vyráběnými nejen 
v mladší a pozdní době bronzové, ale i starší době železné 
(slezská a platěnická fáze kultury lužických popelnicových 
polí). Nejvýrazněji se projevuje období slezské s výstav-
nou tuhovanou a leštěnou keramikou s bohatými geome-
trickými vzory, které pokrývají zejména šálky a amfory. 
Z pálené hlíny bývají vytvořeny přesleny, které stejně 
jako četná jehlancovitá závaží poukazují na rozvinutou 
textilní výrobu zdejší osady nebo jen její části, protože 
zvláště hliněná závaží se objevují jen na omezené ploše. 
Nadále se pro výrobu užitkových předmětů používá 
dostupné kostěné suroviny nebo parohu (jehly, 
šídla, dláta). Zevšeobecněl i bronz, se kterým 
se setkáváme hlavně v podobě šperků (jehlice, 
závěsky, spirálky, korálky). O místní výrobě 
bronzových předmětů svědčí slitky bronzoviny 
a zlomky kamenných odlévacích forem (kadlu-
bů). Pro jejich zlomkovitost zatím nedokážeme 
blíže určit tvar produktu. Tato výroba měla jistě 
velký význam nejen pro pokrytí vlastní potře-
by, ale poskytovala i cenné zboží ke směně. 
Dokladem dálkových kontaktů jsou 2 přívěsky 
zhotovené provrtáním mořských mušlí.

Podobu domů nelze zrekonstruovat, 
protože se nezachovaly základy staveb, ale 
jisté informace přináší mazanice, ve které 

je otištěn negativ vyplétaných proutěných nebo srubo-
vých konstrukcí. Někdy bývá vyhlazena a bíle omítnuta. 
O zahloubených podlahách domů uvažujeme v případě 
nepravidelně oválných mělkých mísovitých objektů s roz-
měry cca 4×3 m. Na vnitřní členění osady upozorňují 
části žlábků. V zásobních jámách se vyskytuje množství 
popela, mazanice, spálených kostí a přepálené keramiky, 
což vypovídá o požárech, které osadu postihly.

Osídlení pozdní doby bronzové bylo zachyceno také 
v trati U Isidorka (Hulín 1), kde výzkum zachytil na 150 
jam s bohatou kolekcí keramiky a bronzových předmětů. 
Na sídlišti slezské fáze v trati U Isidorka byl pod velkými 
kameny na dně hliníku (obj. 529) nalezen hrnec, který 
měl uvnitř naskládáno 8 šálků. K dokladům kultovních 
představ lze přiřadit i keramický model picího rohu 
a chrastítko nebo pohřeb dítěte v zásypu jámy 1033, vše 
ve spodní části lokality Hulín-Pravčice 1 (U Obrázku).

Ještě v kulturním prostředí popelnicových polí, ale 
už ve starší době železné, pokračuje osídlení v tratích 
Nivky ( Pravčice 1) a U Obrázku ( Hulín-Pravčice 1), kde jej 
dobře dokumentuje opět keramika a bronzová industrie. 
Stejného stáří jsou sídlištní pozůstatky z trati Višňovce 
(Hulín-Pravčice 1).

Jaroslav Peška, Miroslav Daňhel
Archeologické centrum Olomouc

Letecký snímek římského tábora.
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O budoucnosti školy s novou ředitelkou

Jak jsme už čtenáře Hulíňanu informovali, počínaje 
prvním dnem druhého pololetí školního roku 2009/2010 
do funkce ředitelky Základní školy Hulín nastoupila 
Mgr. Hana Fuksová. Jako ředitelka nová, jako učitelka 
rozhodně ne. Vždyť prostředí školy důvěrně zná, působí 
na ní už od roku 1990. V posledních letech pracuje Hana 
Fuksová jako koordinátorka tvorby Školního vzdělávacího 
programu a výchovná poradkyně. Při těchto činnostech 
je nutná spolupráce se všemi pedagogickými pracovníky, 
žáky a navazujícími orgány výchovné a poradenské péče, 
z čehož se dá usuzovat, že život školy je jí důvěrně znám.

 
Jen několik dní poté, co nastoupila do své 

nové funkce, jsme se ředitelky školy zeptali, na co 
by se chtěla ve škole zaměřit. Bylo to v době, kdy 
se s agendou v ředitelně pouze seznamovala a in-
formace o své příští, takříkajíc úřednické činnosti 
si jen urovnávala v hlavě.

-
lávacího programu, rozvoji personálního obsazení, mate-
riálně technickém vybavení a budování dobrého klimatu 
školy. Ráda bych rozšířila aktivity v propojení jednotlivých 
předmětů a přičinila se o to, aby se o naší škole vědělo 
za hranicemi města stejně tak jako mezi lidmi v Hulíně. Bez 
spolupráce se zřizovatelem a dalšími subjekty by ovšem 
byl pro mne tento cíl zcela nedosažitelný. 

Dnešní mladá generace má cestu do světa 
otevřenou. Jak byste mladým lidem pootevřela 
dveře za získáváním nových poznatků?

výuky jazyků, ale také informačních technologií. Tělesnou 
výchovu a výchovu ke zdraví nevyjímaje. Celá naše planeta 
se v současnosti potýká s problémy ekologie a životního 
prostředí. Myslím si, že vzdělanost v této oblasti je ne-
dílnou součástí rozvoje osobnosti moderního člověka 
a vzdělání našich žáků v oblasti environmentální výchovy 
považuji proto za jednu z priorit. Stavím na základech, 
které jsme už na půdě školy položili v právě se rozbíha-
jícím školním vzdělávacím programu. Hodně nám v této 

oblasti vyšel vstříc zřizo-
vatel školy, MěÚ Hulín, 
a tak nejenže je naše škola 
velmi vhodně umístěna 
uprostřed zeleně. Dnes 
už máme upravený i pro-
stor školního pozemku 
a budovy, v níž se výuce 
tohoto typu můžeme už 
bez problémů věnovat. 
To vše nám bude v tomto 
záměru nápomocné.

To, co ve škole docela dobře funguje, je většině 
lidí žijících v Hulíně známé. Hodláte jít cestou zmí-
něné environmentální výchovy, potřebě ekologicky 
myslet a zdravě žít, na čemž se vy sama už z pozice 
své aprobace, zeměpis – tělesná výchova, značně 
podílíte. Zaměřme nyní pozornost na již zmíněnou 
výuku cizích jazyků. Co byste ráda přinesla do této 
oblasti?

-
mě neovlivňuje jen členství České republiky v Evropské 
unii. Znalost cizích jazyků je devizou, která se každému 
jednomu žákovi může hodit především v době hledání 
uplatnění na trhu práce. Stabilizovat učitele cizích jazyků 
se nám zatím ve škole moc nedaří. Ne všichni mají určenou 
aprobaci a víme, že i výuka jazyků by se dala v mnohém 
ještě zdokonalit. Myslím teď na vybavení jazykové učebny, 
rozšíření nabídky ve volnočasových aktivitách, interaktivní 
formu výuky či využití metod, které lze ve výuce vhodně 
využit. Myslím, že tato oblast by si zasloužila pozornost, 
určitě by se i náklady, které bychom do těchto cílů vložili, 
mnohonásobně vrátily. 

Informatika. To je obor, který starší generaci 
většinou mnoho neříká, ovšem mladí lidé se v něm 
docela slušně orientují. Máte nějakou představu 
i o této gramotnosti žáků naší školy?

dnes stejně jako vybavenost cizími jazyky nevyhnutelná. 

Nová ředitelka školy
Mgr. Hana Fuksová.
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Neplatí však, že kdo má počítač a umí jej obsluhovat, jej 
umí i patřičně využít pro svou práci. Mrzí mně, že žáci 
jeho kapacitu využívají jen velmi omezeně. Převážně 
na počítačové hry, ovšem jejich schopnost využít jej 
v každodenní praxi je minimální. Myslím, že bychom 
měli rozšířit výuku, propojit ji s mediální výchovou, po-
čítačovou techniku užívat jako prostředek pro prezentaci 
školy samotné. Možností je samozřejmě víc a závisí také 
na vybavení počítačových pracoven. Jsou to právě počítače, 
které nám můžou pomoci při zatraktivnění školy ve všech 
směrech, její výzdobu nevyjímaje. Myslím, že bychom 
dovednosti žáků měli také více testovat v nejrůznějších 
soutěžích, v nichž se právě počítačová gramotnost může 
projevit. Pokud bychom toto všechno chtěli v životě školy 
uplatnit, obnova vybavení počítačových pracoven bude 
nevyhnutelností. 

Myslíte, že učitelé hulínské školy jsou pokro-
koví? Jsou dostatečně erudovaní, aby byli schopni 
svým žákům být příkladem?

-
vali vzdělání, a to také vychází z právních norem týkajících 
se oblasti školství. Naše další vzdělávání by mělo vycházet 
z potřeb školy, velkou roli tu opět mají finance. Jisté je, že ti, 
kteří zájem o další vzdělávání mají a dostanou se k novým 
informacím, by měli předávat tyto dál. A nejen žákům, ale 
měli by se se zkušenostmi podělit i s kolegy. Vědomosti 
získané studiem předávat ostatním.

To souvisí s personální prací, která teď leží 
na vašich bedrech. Jak jste na tom jako bývalá 
kolegyně a nyní žena stojící v pozici nadřízené?

jehož základním pilířem bude spolupráce nejen mezi 
učiteli a ostatními pracovníky školy, ale i rodičovskou 
veřejností. Uvítala bych větší zájem o naši školu a o vše, 
co s ní souvisí. Budu se snažit, abych získala další kvali-
fikované učitele, avšak současný demografický vývoj mi 
spíše svazuje ruce, jelikož stále klesají počty dětí. Jde 
o to, abychom byli týmem zdatných, vzdělaných a pro věc 
zapálených lidí. Ráda bych také vytvořila zcela průhledný 
systém odměňování, nové pověření, systém garantů 
jednotlivých akcí… ale to už bych zacházela do přílišných 
detailů práce uvnitř. Na vše budeme potřebovat čas, nejde 
měnit věci ze dne na den. 

Souvisí to i s tím, jaké budete mít materiálně 
technické podmínky. Zvláště pokud budete chtít 
získat pro školu nové, kvalifikované a schopné 
pedagogy, viďte?

nás úkol udržet technický stav budov zejména v souladu 
s požadavky bezpečnosti. Je to problematická oblast právě 
proto, že je závislá na financích. Vím, že jejich množství 
je omezené a město investuje do současné obnovy naší 
padesátileté školy značné částky peněz. Po letošních 
opravách bych ráda spolupracovala na vytvoření podmí-
nek pro další nevyhnutelné opravy, a je třeba říci, že jde 
o neodkladné cíle. Mám na mysli zateplení budov, opravy 
okapů, oken přilehlých budov, vybudování ohraničeného 
malého sportovního areálu za školou, vylepšení vybavení 
odborných učeben a kabinetů a mnohé další.

Dovedeme si představit, že když se stane člo-
věk ředitelem tak velké školy, jakou bezesporu ta 
hulínská je, má hodně představ, jak ji udělat lepší, 
příjemnější, úspěšnější, lidštější… O některých 
jsme se stačily zmínit. Řekněte, máte na mysli něco, 
co by zvláště dětem, které denně procházejí školní 
branou, mohlo imponovat?

parlamentu. Vidím v tom příležitost motivovat žáky k větší 
spolupráci s učiteli nebo i přáteli školy, zřizovatelem a dal-
šími institucemi, které školou takříkajíc „hýbou“. Žákovský 
parlament není z mého pohledu „objevením Ameriky“, 
vždyť s dětskými parlamenty jsme se už na jiných mís-
tech setkali, ale v Hulíně není a mohl by být prospěšný. 
Umím si představit spolupráci Žákovského parlamentu 
se zřizovatelem, školskou radou, ale i s tiskem. Naši žáci 
jsou nápadití, což už mnohokrát dokázali a věřím, že mají 
spoustu dobrých myšlenek, jak si tu svou školu udělat pří-
jemnější. Proč jim tedy nedát prostor? Určitě bychom pak 
stali svědky růstu samostatného, sebevědomého mladého 
člověka, který v dnešním konkurenčním prostředí obstojí. 
K radosti nás pedagogů i rodičů. 

Cestu paní ředitelko, jak je vidět, znáte. Jste 
připravena i na to, že to nebude jízda nově vybu-
dovanou dálnicí bez výmolů a objížděk? 

jako vize okamžitých změn, které nastanou ve škole  
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parlamentu. Vidím v tom příležitost motivovat žáky k větší 
spolupráci s učiteli nebo i přáteli školy, zřizovatelem a dal-
šími institucemi, které školou takříkajíc „hýbou“. Žákovský 
parlament není z mého pohledu „objevením Ameriky“, 
vždyť s dětskými parlamenty jsme se už na jiných mís-
tech setkali, ale v Hulíně není a mohl by být prospěšný. 
Umím si představit spolupráci Žákovského parlamentu 
se zřizovatelem, školskou radou, ale i s tiskem. Naši žáci 
jsou nápadití, což už mnohokrát dokázali a věřím, že mají 
spoustu dobrých myšlenek, jak si tu svou školu udělat pří-
jemnější. Proč jim tedy nedát prostor? Určitě bychom pak 
stali svědky růstu samostatného, sebevědomého mladého 
člověka, který v dnešním konkurenčním prostředí obstojí. 
K radosti nás pedagogů i rodičů. 

Cestu paní ředitelko, jak je vidět, znáte. Jste 
připravena i na to, že to nebude jízda nově vybu-
dovanou dálnicí bez výmolů a objížděk? 

jako vize okamžitých změn, které nastanou ve škole  
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bezprostředně poté, co jsem se posadila do této hor-
ké ředitelské židle. „Naskočila“ jsem do rozjetého vlaku 
a něco změnit, to nelze mávnutím kouzelným prutem. 
Je to dlouhodobá záležitost a bylo by ošidné myslet si, 
že ze dne na den budeme mít v Hulíně úplně jinou školu. 
Doufám, že to ode mne ani nikdo neočekává. Upřímně 
řečeno, dělat ředitele školy je dnes docela nevděčná věc. 
Očekává se od něj kreativita, originalita, schopnosti všeho 
druhu, ale on musí také umět balancovat jako akrobat 
na hranách paragrafů a nejrůznějších právních předpisů. 

Zprvu bývají ředitelé škol téměř velebeni. Lidé do nich 
vkládají naděje a očekávají převratná zlepšení, ale záhy 
se mnohdy právě takový ředitel stane terčem kritiky. 
Doufám, že se mi podaří postupně alespoň některé z mých 
představ uskutečnit. Není to ale jen o mně samotné, ale 
o spolupráci s ostatními. O vzájemné součinnosti školy, 
zřizovatele, rodičů a mnohých dalších subjektů. Budu 
vděčna za každou podanou pomocnou ruku.

Povídala si: Alžběta Škarpichová

S pajduláky o třídění odpadu

 Hulínská Základní škola se už druhým rokem 
uchází o titul EKOŠKOLA a je třeba říci, že na to jde 
dobře. Na škole vznikly dva ekotýmy – tým starších žáků  
z 2. stupně a mladších žáků z 1. stupně, který dostal název 
Ekotýmek. Jak už to bývá, právě ti nejmenší se do svých 
úkolů vrhají s největší vervou. 

Ne jinak tomu bylo jednoho únorového dopoledne, 
kdy se pod vedením učitelky Mgr. Dany Hozové pustily 
školní děti do práce. Předškolákům a jejím třeťákům, 
kteří si sedli do poslední řady, dělali vypravěče pohádek 
páťáci. Školáci vědí, že malincí by si nejenže měli přivykat 
na školní prostředí, ale je dobré ukázat jim, že ve škole je 
někdy docela fajn a nemusí se ji vůbec bát.

Když se skupinka nejstarších dětí hulínské mateř-
ské školy usadila na židličkách před tabulí a s napětím 
sledovala vyprávění učitelky Dany Hozové, děti skoro ani 
nedýchaly. Pusy dokořán a drobotina byla plná očekávání 
z odhalení dalších tajemství. Před tabulí stály záhadné tři 
vitríny zpočátku zakryté barevnými sukny. Velcí žáci četli 
pohádku za pohádkou a paní učitelka pokaždé odhalila to 
malé divadýlko před nimi. Pajduláci ze skleněné flašky, 
plastoví chlapečci či papíroví človíčci měli dětem napo-
vědět, jak je třeba s kterým z nich naložit. Otázky jak je 
vytřídit, jakou barvu má příslušná popelnice a spoustu 
jiných, pro mnohé předškoláky dokonce už známých 
informací, se sypaly jako sníh za oknem a děti se hlá-
sily o stošest. Vždyť učitelka Dana za každou správnou 

odpověď rozdávala obrázky. Ruky jako rakety letěly 
do vzduchu, a pokud se odpověď na pohádkový příběh 
nepovedla, zkoušely to znova. 

Pohádkovou formu výuky nejmenších dětí vymyslela 
Společnost ENVIprojekt s.r.o. Zlín. Dodala vitríny s krásný-
mi pohádkovými postavičkami i pohádky a hulínští školáci 
se stali už jen protagonisty tohoto veselého, chytrého 
divadla. Je vidět, že tato nezávislá poradenská projekční 
inženýrská a dodavatelská firma si na poli ochrany život-
ního prostředí nevybírá jen rozinky, z nichž jim plynou 
výdělky. (Zaměřená je především na komplexní řešení 
nakládání s odpady, návrhy technologií v odpadovém 
hospodářství, využití dotací pro financování projektů, ale 
i na projektovou přípravu a vlastní realizaci ekologických 
staveb souvisejících s odpadovým a vodním hospodář-
stvím.) Ví, že pokud o tom, že odpad je třeba důsledně 
třídit, bude vědět každé malé dítě, najde i své potenciální 
klienty a především pochopení všech, kteří odpad produ-
kujeme. Pro společnost ENVIprojekt je typický individuální 
přístup k zákazníkovi a řešení jeho problémů na míru. Že jí 
není lhostejné, jakou podobu má neodmyslitelná osvěta, 
o tom jsme se přesvědčili i u nás v Hulíně. Můžete si být 
jisti, že kdyby náhodou babička vhodila plastovou láhev 
do nesprávného kontejneru, její vnouček, který pohádky 
zhlédnul, by ji zaručeně pokáral.

Alžběta Škarpichová 
Fotoreportáž na 4. straně obálky
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Děkovný dopis autorovi za to, jakou knihu napsal 

Čeština hrou, hrou tvořivou

Hulínští školáci na četbu knih nezanevřeli. Několik 
příkladů o této skutečnosti zcela určitě čtenáře Hulíňanu 
přesvědčí. Jejich nejlepší práce budeme posílat do soutěže. 
A cože to čtou? Přečtěte si sami a uvidíte.

RICHARDU PLOSOVI A ROBERTU PAVELKOVI 
DAVID STÝBLO NAPSAL:

„Vážení redaktoři časopisu Tempo,
chtěl bych vám poděkovat za to, že jste napsali knihu 

Hvězdy Formule 1.
Tuto knihu jsem si rád přečetl, protože se zajímám 

o svět „rychlých kol“ a obzvlášť o Formuli 1. Líbil se mi 
její obsah, protože jsem se dozvěděl nové informace 
z historie, například kdy se začala Formule 1 jezdit, kdy se 
uskutečnil první závod, kdo byl největší hvězda, která stáj 
byla nejrychlejší, kdo získal nejvíc titulů mistra světa, která 
automobilka získala nejvíc titulů konstruktérů. Novinky ze 
současnosti, například jaké regule byly zavedeny, a to jak 
mělo být auto vysoké, široké, dlouhé a jaká by měla být 
celkově bezpečnost vozu. Novinky ze závodů, kolik bylo 
kol, karambolů, které vedly až ke smrti jezdce a ke vznícení 
závodního vozu. Něco o týmech, kolik jezdců za jejich 
existenci vystřídaly a kdy vznikly a o jezdcích, jak vstoupili 
do Formule 1, co dělali předtím, jaký mají život v soukromí, 
kolika týmy prošli, u kterého začali, kolik získali titulů 
a jednotlivých vítězství. Obsahuje mnoho ilustrací, zvláště 

fascinující jsou fotografie ze závodů, například kontakt se 
svodidly Ralpha Schumachera při Velké ceně Monte Carla. 
Monopostů: Ferrari, McLaren, BMW Williams, Sauber, 
Toyota. A fotografie jezdců: Kimiho Raikkonena, Davida 
Coultharda, Pedra de la Rosi, Felipeho Massi, Michaela 
a Ralpha Schumacherových, Rubense Barrichella, Jensona 
Buttona, Oliviera Panise atd…

Kniha je fascinující, moc se mi líbí a doufám, že brzy 
vydáte další. David Stýblo.“

AHMADU IBN FADLÁNU DANIEL JANOŠTÍK 
NAPSAL:

„Pane Ahmade Ibn Fadláne, jsem Daniel Janoštík 
a zajímám se o kulturu, historii a mytologii Vikingů a Vy 
jste mi svou zprávou pro kalifa zaznamenanou na svých 
cestách se Seveřany otevřel bránu do jejich světa. Bohužel 
už jste se nedožil toho, abyste viděl, že Vaše kniha byla 
přepsána Michaelem Crichtonem, a ani jste se nedožil 
toho, že byla zfilmována pod názvem Vikingové. Nevím, 
jestli byste byl z filmu nadšený, protože ne zcela souhlasí 
s knihou a je o značnou část věcí ochuzen. Vaše cestování 
s Vikingy muselo být velmi nebezpečné a vyžadovalo hod-
ně odvahy, celou zprávu jste ovšem napsal místně a moc 
by mě zajímalo, jak Vaše dobrodružství nakonec dopadlo, 
jelikož jste celou knihu pravděpodobně nedopsal.

S pozdravem Daniel Janoštík.“

V hodinách Češtiny dostali žáci tříd 8. a 9. úkol vybrat si citát a vytvořit akrostich. (Báseň, v níž počáteční 
písmena, slabiky nebo slova každého verše nebo sloky tvoří slovo, jméno nebo větu.) Zaujal nás citát, který si vybral 
Michal Kristýnek z 8. . Tento citát použili i další žáci. 

Mgr. Ilona Herodesová

... písmena, slabiky slova ...
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Nejvíce se těším, až přijde strýc,
spraví nám auto, co přát si víc.
Vedlejší cestou okolo náměstí,
lipovým hájem pojedem pro štěstí.
Vějíře listí padají ze stromů,
šílená jízda stáčí se u domu.
Najednou brzdíme, musíme zastavit,
světelný semafor provoz chce zpomalit.
Těsno je na cestě, auta se tlačí,
jedině zelená, ta na to stačí!
Toto je o nervy – říkají dospělí,
že domů dojedem, já doufám potají.
Slunce je všetečka, pálí nám do oken,
celá je rozžhaví, tohle je horký den!
Svítí už zelená, můžeme jet.
Tíha je náhle pryč, jedeme vpřed!
Najednou máme dost cestovních ruchů,
všechno je v pořádku, říkám si v duchu.
Nyní jsme doma a já zpívám si juchůůů!

  Michal Kristýnek 8. B

„Nejspravedlivější na světě je to, že slunce svítí na všechny." John Lennon

Nejstarší čarodějnice,
spravedlivá kouzelnice,
vedle nás se usadila,
lítostivě promluvila,
vějířem nás omámila
šípem jedovatým usmrtila.
Napadla nás dobrá lest.
Světem letí tato zvěst,
těžký ji čeká rozsudek!
Jestli pak dobře dopadlo,
to naše zaříkávadlo?
Že kouzel máme na tisíc,
slunce jich zná ještě víc,
cestou nás všechny ochrání,
svítí a ničemu nebrání,
tím je vše zachráněno.
Na věčné časy uzamčeno
Všechny čarodějnice třeste se!
palábus jub,
jouvej jouvej křup.
hnáte tate bele, lenere bale mele,
non máre dele reste se! Lucie Vajdová 9. B

KLUBÍČKO

Středisko pro volný čas dětí a mládeže Hulín připravuje:
BŘEZEN
PRÁVĚ ZAČÍNÁME
Středisko pro volný čas dětí a mládeže společně se 
Sportovním areálem Hulín verbují všechny zájemce 
o královnu sportů atletiku na nábor do nově vzniklého 
atletického klubu.
Přijďte mezi nás ve středu 1. dubna v 16.00 hod.
Sejdeme se ve sportovním areálu Hulín na nově vybudo-
vaném atletickém stadionu. 
Začneme prohlídkou areálu, vyzkoušíme si běžecký ovál, 

prověříme doskočiště, mrsknete diskem několik metrů... 
a už jste naše nové atletické naděje. Zatím v Hulíně, 
možná regionu, ale v budoucnu kdoví? Možná i mistři 
ČR. Seberte sportovní obuv a oblečení a hurá do spor-
tovního areálu!

DRŽTE NÁM PĚSTI, NEBOŤ KOLIK PĚSTÍ, 
TOLIK ŠTĚSTÍ
V sobotu 21. března vyjíždí dětský folklorní kroužek 
na první jarní přehlídku dětských hanáckých souborů.
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Akce se uskuteční v Domě kultury v Kroměříži. I když naši 
Hanáci během zimní přípravy nezaháleli, mají před sebou 
ještě mnoho práce a jejich vedoucí se musí popasovat 
také s nemalými problémy. Odborná porota totiž bude 
hodnotit výběr tématu s ohledem na věkové složení sou-
boru, krojové vybavení, nářečí, pohybovou připravenost 
dětí, estetický a přirozený projev a scénické zpracování 
výstupu. Bude to fičák, vždyť vítězové postoupí do regi-
onální přehlídky hanáckých souborů, která se bude konat 
v dubnu v Prostějově. Držte nám palce, ať do Hulína to 
postupové místo dovezeme.
 
JARNÍ DÍLNIČKY pro 2 ŠIKOVNÉ RUČIČKY
Skleněná krása aneb korálkování s Margitou 
již potřetí
Zveme všechny zájemkyně o rukodělné práce na třetí 
korálkování s Margitou. Začátek v 9 hodin v klubovně. 
Tentokrát budeme vyrábět přívěsky na ocelová lanka. 
Technika je nová a šperky jsou originální. Sejdeme se 
v sobotu 21. března a pozor, nezapomeňte se nahlásit 
dopředu, ať můžeme zajistit dostatek materiálu.

PEDIG SE MŮŽE VŽDY HODIT
Technika PEDIG je kurz pletení košíků z přírodního ma-
teriálu pedigu. Kurz pletení se uskuteční v sobotu 28. 3. 
od 9 hodin v prostorách SVČ Hulín.
Cena kurzu trvajícího dvě a půl hodiny je 250,- Kč. Práce 
není náročná, takže ji zvládne každý.  Přineste si s sebou 
zahradnické nůžky, ručník a přezůvky!
O kurz je velký zájem, a tak se přihlaste nejpozději do  
23. 3. v SVČ nebo na tel. 573 350 127.

PŘIPRAVUJEME V DUBNU:
Pečení velikonočních perníčků, zdobení kraslic, pletení  
košíčků z telefonního seznamu a decoupage. Upřesnění ter-
mínů najdete na http://www.hulin.cz/ a na letácích SVČ.

SURFOVÁNÍ PO INTERNETU
Surfovat můžete u nás a nepotřebujete k tomu už vůbec nic. 
To za předpokladu, že neprošvihnete termín, jímž je první 
jarní sobota 21. března a potom 28. března a všechny další 
dubnové soboty. Přijďte do multimediální učebny SVČ mezi 

9 a 12 hod. Cena je bezkonkurenční – jen 5,- Kč za 40 minut. 
Je ale nutné vyzvednout si časovku. Ta určí dobu, kdy mů-
žete v naší počítačové klubovně surfovat na netu, hrát hry 
či vyhledávat si různé informace. Neváhejte a zaregistrujte 
se, naše nabídka je jak pro děti, tak pro dospělé.

HOLKY, CHYSTEJTE KOŠŤATA!
V pátek 24. dubna je pro všechny holky od jednoho do sta 
let připraven tradiční slet čarodějnic. Letos se uskuteční 
na zahradě SVČ se vším všudy: Budou soutěže, malé kouzle-
ní, vaření čarodějných lektvarů pro malé i dospělé čaroděj-
nice a čaroděje a bude se hodnotit nejoriginálnější kostým. 
Ty nejodvážnější čarodějky si zaskáčou přes oheň a pro 
všechny bude diskotéka. Zahájení plánujeme v 16 hodin  
a končit se bude za tmy. Podle nálady. Víc informací 
najdete na letácích, ve vitrínách a denně přímo v SVČ.

Když se léto zeptá…
Kdo myslí na léto už teď, dělá dobře. Na plánování prázd-
nin nikdy není brzy. Pokud máte zájem o tábory, soustře-
dění a jiné aktivity pro vaše děti, zastavte se u nás v SVČ 
na slovíčko. Poradíme s kým a kam, na kolik a za kolik. 

SNAD SE VÁM BUDE U NÁS LÍBIT
Celého půl roku trvaly opravy nové budovy SVČ a půl 
roku se snažily pracovnice SVČ připravit pro všechny 
věkové kategorie klubovny s různorodým zaměřením. 
Nyní můžeme říci, že je už vše hotovo. Klubovny jsou 
připravené pro klienty, kteří chtějí obohatit svůj život 
o další zájmové vzdělávání. Máme pro vás k dispozici 
víceúčelovou keramickou dílnu s hrnčířským kruhem. 
Připravena je nejen pro malé, ale i pro dospělé zájemce. 
Na své si přijdou zkušení i začátečníci. Pokud byste chtěli 
navštěvovat kurs keramiky pro děti, mládež nebo pro do-
spělé, přijďte se domluvit s Luckou. Bude vám k dispozici 
každý čtvrtek od 14 do 18 hodin přímo v dílně.
Přibyla nám další klubovna – je jí všestranná herna pro 
děti, které zatím nemají vyhraněný zájem a hledají se. 
Nabízíme jim deskové hry, scrabble, sudoku, člověče 
nezlob se a jiné stolní hry. Když budete chtít, můžete si 
jen tak povídat, malovat či cokoliv, co vám právě bude 
příjemné. Klubovna je jednoduše vaše. 
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KLUBÍČKO
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KLUBÍČKO
První patro nově přístupných prostor SVČ je připravené 
jak pro dospělé, tak pro teenagery. 
Stepper, orbitrek, rotoped, kinggym, relaxační míče, to vše 
poslouží zejména ženám a dívkám ve věku od dvanácti tře-
ba i do sta let. Zvláště ty, které chtějí být do letních modelů 
krásné, mohou přijít už dnes. Otevřeno je každý den.
Chcete si udělat babinec na neutrální půdě? Přijďte 
k nám. Klubovna je ideální pro partii slečen i dam ve zra-
lém věku. Aby bylo kde udělat si něco pro zpříjemnění 
klábosení, kuchyňská linka je tu k dispozici.

Další klubovna byla dlouho zahalena tajemstvím. Nápad 
zřídit klubovnu pro kluky teenagery byl dobrý, ale co tam 
nastěhovat, abychom se zavděčily, říkaly jsme si my, 
ženská osádka SVČ. Objednávku jsme vypsaly a pět týdnů 
čekaly. Stálo to za to. Nyní už klubovně vévodí krásný 
víceúčelový stůl. Poslouží na billiard i airhockey. Posezení, 
tága, zrcadlová stěna, pravidla pro hry, vše je připraveno 
pro odpolední či večerní chlapské „sedánky“. 
Otevřeno máme denně. Zavolejte a dozvíte se více. 
Informace na telefonu 573 350 127.

DRUŽINAOhlédnutí za zápisem prvňáků

Jak jsme už čtenáře Hulíňanu informovali, v době 
zápisu do prvních tříd se děti s rodiči podívali i do školní 
družiny. Den otevřených dveří se setkal s velkým zájmem. 
Úsměvy, spousta otázek i mnohé přihlášky do školní 
družiny nám naznačily, že se jim u nás líbilo.

V březnu si k nám přijdou zahrát a zasoutěžit děti z ma-
teřské školy. Přejeme si, aby si ve školní družině zvykaly, aby 
se u nás cítily dobře a poznaly paní vychovatelky. Je vidět, 
že mezi dětmi, rodiči a vychovatelkami se začal budovat 
přátelský vztah, který umožní dětem lépe se adaptovat 
na nové prostředí a v září už k nám přijdou jako domů.

Prázdniny s družinou

Družinářský únor:

Ve školní družině jsme se sešli s dětmi i o pololetních prázdninách. Odjeli jsme společně do Kroměříže na plavecký 
bazén, kde si malí delfíni užili vodních radovánek. Už se těší na další výlet.

KARNEVAL
První únorovou akcí školní družiny byl maškarní 

karneval. Byla to příležitost, aby se každé z dětí alespoň 
na chvíli proměnilo v některou ze svých oblíbených pohád-
kových postav. Den to byl krásný a děti jej prožily v rytmu 
tance. Ve školní družině si už předem vyráběly karnevalové 
masky ke svým kostýmům. Opět nás překvapila fantazie 
a nápaditost, a to nejen u masek koupených, ale i vlast-
noručně vyrobených za pomoci rodičů. 

MISS AEROBIC
Děvčata v družině předvedla, že to na parketu umí 

roztočit. Ať už sama nebo ve skupinkách upoutala porotu, 
která posuzovala nejen zvládnutí kroků a výběr skladby, ale 
také nápaditost kostýmů. Děvčátka byla šikovná a po celou 
soutěž usměvavá Taková byla i nálada celého odpoledne. 

MISS AEROBIC
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DRUŽINA
MALÉ PRINCEZNY SI VYJELY ZA POHÁDKOU

Ač je ve školní družině příjemně a hezky a o nápady, 
jak zde prožít volný čas nikdy není nouze, v neděli 15. února 
osiřela. Dům kultury v Kroměříži toho dne uvedl divadelní 
pohádku „Čert Všudybyl a princezna Zlobilka“.

Z vlakového nádraží vyjížděla skupina malých, na-
strojených a téměř opravdových princezen. Cesta ubíhala 
a poblíž Kroměříže najednou všechny holky udiveně po-
hlédly z oken vlaku. V polích se páslo krásné stádo srnečků 
a pár rozpustilých zajíců. Že by už ťukalo na dveře jaro?

Netrvalo dlouho a už jsme seděli v hledišti divadel-
ního sálu a prožívali děj pohádky.

Vyšel nám čas i na malé posezení v kavárničce, kde 
bylo moc hezky a u pitíčka si malé slečny vyměňovaly 
zážitky. Když se patřičně občerstvily a posílily, vydali 
jsme se na cestu domů. Byl to další z našich krásných 
společných dnů.

Zaznamenaly vychovatelky: 
Lenka Filandrová, Iveta Frátriková, 

Iveta Vajdová a Eva Formánková.

Vydováděli jsme se vskutku karnevalověVE ŠKOLCE

V době plesové sezóny naše mateřská škola pořádá 
tradiční dětský karneval. Malí i velcí se těší, jak si užijí 
karnevalového veselí. 

Vše vypuklo 11. února. Od rána se v nazdobené 
školce ozývala kouzelná pohádková hudba. Rodiče dětem 
připravili nápadité masky. Letos si obzvlášť dali záležet. 
Princeznami, kouzelníky, vodníky i čerty se to u nás jen 
hemžilo. Děti rozveselily zábavné hry, soutěže, defilé ma-
sek a diskotéka. Protančily celé dopoledne celou školkou. 

Barevné papírové konfety létaly vzduchem. Pokud byl 
někdo přece jen unavený, mohl se napít voňavého čaje 
nebo se občerstvit ovocem. O občerstvení se postaraly 
paní kuchařky.

V nejrůznější pohádkové postavy se proměnily 
i paní učitelky. To bylo radosti! Všichni jsme se vyřádili 
a už se těšíme na příští karneval. Škoda, že je jen jednou 
za rok...

Miluše Budínová

Království za pohádku

Království za pohádku – mohlo by znít přání dětí, 
protože dítě a pohádka k sobě patří. Není pochyb o tom, 
že v každé rodině mají dostatek pohádkových příběhů 
ukrytých v knihách, mnohdy ještě neotevřených. Co si 
budeme povídat, toho času nám dospělým moc nezbývá 
a rádi spoléháme na televizi.

To neplatí v naší školce. Jedno únorové odpoledne 
jsme prožili s dětmi opravdu královsky. U příležitosti 
10. ročníku školní pohádkové Mateřinky se parta nad-
šených učitelek proměnila v loutkoherce a po dlouhých 

přípravách, které obnášely výběr textu, výrobu loutek, 
výtvarných dekorací a vymýšlení hudebních doprovodů, 
zahrály svým dětem loutkové pohádky z královské říše 
zvířat, hastrmanů a princezen.

Věřte, že jsme si užili hodně legrace, ale i napětí 
a radosti z dobrého konce, jak už to v pohádkách bývá.

Takto společně prožité chvíle nás navzájem oboha-
cují a tvoří z nás spojence na každodenní cestě za pozná-
ním. Jsem přesvědčena, že i my dospělí máme svá přání. 
Království za spokojené děti. Splňme si jej!
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SPOLEČNOST

Josef Stolín  (1929)
Rudolfina Rozehnalová  (1930)
Rostislav Kocman  (1954)
Otto Šajdák  (1922)
Alois Rozsypal  (1921)

Opustili nás

Vzpomínka

Odešels tiše, jako když hvězda padá,
zůstala bolest, která neuvadá.

Dne 12. 3. 2009 by se dožil osmdesáti pěti let náš drahý manžel a tatínek pan 

Josef ŠTURZA.
Za tichou vzpomínku děkují
manželka a děti s rodinami.

KULTURASrdíčkové odpoledne

Jak jinak než se srdíčky se odehrávalo 12. února 
valentýnské Srdíčkové odpoledne, které pro děti připravily 
knihovnice z hulínské Městské knihovny. Dětí nejrůznější-
ho věku se tu sešlo požehnaně a všechny se snažily vyrobit 
ta nejkrásnější přáníčka svým nejmilovanějším. Ač už to 
byly maminky či babičky, tatínkové či dědečkové nebo do-
konce spolužačky a kamarádky ze sousedství… Srdíčkové 

odpoledne bylo pohodové, plné skvělých nápadů a hlavně 
– plné láskyplně naladěných srdcí. Jak je vidět na titulní 
fotografii tohoto čísla Hulíňanu, láskyplnost panovala 
i mezi malými a většími. Když se zdálo, že předškolácké 
prstíky holčičky jsou trochu nešikovné na stříhání z pa-
píru, došlo i na pomocníky. A tak by to mělo být – nejen 
o Valentýnu…
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Okno
do knihovny

VÝSTAVA ZPĚT KE KOŘENŮM
Čtenáře jsme už v únorovém Hulíňanu po-

zvali na vernisáž a v pátek 20. 2. byla ve spolupráci 
Archeologického centra Olomouc s odborem životního 
prostředí MěÚ Hulín a Městskou knihovnou Hulín otevře-
na výstava nazvaná „Zpět ke kořenům“. Jde o prezentaci 
archeologických nálezů, odhalených v rámci záchranného 
archeologického průzkumu, prováděného v katastru 
Hulína a Pravčic, jenž byl součástí přípravy stavby dálnice 
D1 v úseku Kroměříž – východ – Říkovice a rychlostních 
komunikací R55 a R49. 

Výstavu zahájil starosta Hulína Mgr. Roman Hoza, 
který přivítal na vernisáži i hosty – starosty okolních měst 
a obcí, Holešova a Pravčic, představitele kulturního a spo-
lečenského života regionu a další. Slova se po starostovi 
Hulína ujal zástupce ředitele Mojmír Bém z Archeologického 
centra Olomouc, který stručně seznámil přítomné s nálezy, 
které jsou jedinečným svědectvím prastaré historie tohoto 
regionu. Na dvaceti panelech, které jsou formou plakátů ja-
kýmsi průřezem shromážděných vykopávek dle jednotlivých 
lokalit, se mohou návštěvníci knihovny seznámit s unikát-
ními archeologickými nálezy. Výstava je svědectvím, které 
prokazatelně dokumentuje jedinečná poznání, ke kterým 
by archeologové – nebýt průzkumu spojeného s výstavbou 
nových silničních tepen – s největší pravděpodobností nikdy 
nedošli, ač pokusy jednotlivých badatelů a archeologů tu 
byly zaregistrované už před desítkami let. Pokud se něko-
mu z týmu profesionálních archeologů podaří v objevech 
pokračovat a získat v těchto lokalitách další a zcela nové 
poznatky, bude to spíše věcí náhody.

Přijďte se na tuto unikátní výstavu podívat! Dozvíte 
se mnohé o původu svých, několik tisíciletí starých, 
kořenů vašich předků.

KNIHOVNA PŘIPRAVUJE:

BŘEZEN

Od pondělí 2. 3. do úterý 31. 3. 2009 probíhá akce
BŘEZEN MĚSÍC INTERNETU
- Internet zdarma pro neregistrované návštěvníky
- Maminka surfuje, dítě si maluje: 2. 3. od 9 
 do 12 hodin
- Dámská jízda s internetem: 16. 3. od 9 do12 hodin
- Internet pro babku i pro dědka: 23. 3. od 9 
 do 12 hodin

Čtvrtek 19. 3. 2009 od 17 hodin přednáška 
MADAGASKAR
Povídání o zajímavostech Madagaskaru, ale především 
o tom, jak se žije na Madagaskaru. Přednáší pánové 
Trávníček a Stoklásek.

Pondělí 30. 3. až sobota 4. 4. 2009
TÝDEN DĚTSKÉ KNIHY
V této době budeme promíjet upomínky a zápisné 
do knihovny bude zdarma.

DUBEN
Z pátku na sobotu od 3. 4. do 4. 4. 2009 – začátek  
v 18 hodin:
NOC S ANDERSENEM 
Tentokrát na téma „Postavičky z knížek 
Ondřeje Sekory“
Připravte se na již tradiční noc ve spacáku, ale nezapo-
meňte, že přihlášky se musí dostat do knihovny nejpoz-
ději do 20. března. Rodiče bude zajisté zajímat, že cena 
tohoto oblíbeného spaní v knihovně je pouhých 30 Kč.
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Výzva všem vedoucím sportovních oddílů zabývají-
cím se ve městě Hulín sportovní činností. V podatelně 
Městského úřadu v Hulíně najdete nominační lístky 
na sportovce roku. Je třeba je vyplnit a odevzdat do konce 
března 2009 zpět do podatelny MěÚ. 

Kategorie jsou vypsány následovně: 
Do 10 let, do 18 let a nad 18 let. Vedoucí oddílů předloží 
nominace tak, že do každé věkové kategorie nominují 
jednoho sportovce. Nominovaný sportovec musí mít 
trvalé bydliště v Hulíně.  

Pátek 6. 3. POŘAD PRO ŽENY
Pořad pro ženy určený jako dárek k Mezinárodnímu 
dni žen.
Molo bude tentokrát připraveno k přehlídce modelů br-
něnské návrhářky Ivety Nedomové, která vyrábí vrstve-
nou módu z přírodních materiálů, úpletů, lnu a hedvábí. 
Základem její tvorby je návrat k přírodě a pohodlí.Většina 
modelů je dotvářena ruční prací – malováním na hotové 
modely. Obrovskou předností je, že móda Ivety Nedomové 
je určena i pro baculatější dámy každého věku a modely 
je možné různě navzájem kombinovat. Od zajímavých 
modelů pak přejdeme ke krásným „ženským“ tvarům Ilony 
Csákové a zpěvačky Thálie v podání slečny Mary.
V ASTROSTŘÍPKÁCH se od renomovaného hosta dámy 
dozví, co se skrývá ve hvězdách. Dozví se také, co je čeká 
v letošním roce a při barmanské show se budou moci 
inspirovat v míchání různých koktejlů a drinků.
Aby si dámy užily také krásných mužských těl, je jako 
bonbónek připraven pánský strip v podání LEA.
Oldies diskotéka s hity vašeho mládí bude příjemnou 
tečkou pěkně stráveného večera. A nejen to! Pro všechny 
přítomné dámy je připraven dárek.
 
Sobota 7. 3. ve 20 hod. TMAVOMODRÝ BÁL

Pátek 13. 3. v 19 hod. KŘEST CD  
Křest nového CD Hanácké dechové hudby Hulíňané.
Rodným městem hanácké dechové hudby Hulíňané je os-
mitisícové město Hulín, které leží 8 kilometrů od Kroměříže, 
jíž právem náleží pojmenování „Hanácké Athény“. 

SPORTNominace na Sportovce roku

KULTURNÍ POZVÁNKY

Kapela vznikla v roce 1996. Převážnou většinu nynějších 
muzikantů vychoval pedagog a skladatel Václav Smola. 
Do čela Hulíňanů se postavil absolvent Vojenské konzerva-
toře Petr Polák. Posledním z řady uměleckých vedoucích, 
se kterými Hulíňané spolupracovali, se stal profesor kro-
měřížské konzervatoře Rudolf Beran. Cílem všech muzi-
kantů a zpěváků je rozdávat radost a dobrou náladu svým 
posluchačům. A daří se jim to, o čem svědčí i jejich úspěchy. 
Prozatím tím největším je zisk druhého místa na Mezinárodní 
soutěži malých dechových orchestrů „Zlatá křídlovka“ v roce 
2004. V druhé části programu vystoupí jako host Hulíňanů 
dechová hudba Šohajka z Dolních Bojanovic.

Pondělí 30. 3. až neděle 5. 4.
HULÍNSKÉ POHÁDKOVÉ JARO
21. ročník festivalu dětských divadelních souborů.

Úterý 7. 4. v 19 hod. POVEČEŘÍME VLEŽE  
Komedie v podání divadla PAVLA TRÁVNÍČKA z Prahy.
Autorem je Marc Camoletti a v režii Pavla Trávníčka hru 
nastudovali: Bernard – Pavel Trávníček, Kapr – Jiří Knot, 
Jacqueline – Petra Jindrová, Valerie – Lucie Trnková, 
Kaprová – Monika Hladová a Victor – Pavel Skřípal.
Francouzská komedie světoznámého a velmi úspěšného 
autora Marca Camolettiho pojednává o krásné a bohaté 
manželce, která se nudí, a proto dá na rady dámského 
časopisu FEMINA, že je potřeba uspořádat večeři ve třech 
a vleže. Tedy v posteli. Kdo bude ten třetí? Žena nebo 
muž? Nebo dokonce všichni? To vše se vyřeší v této skvělé 
francouzské komedii. Přijďte se pobavit!
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Pohádkové povídání s učitelkou třeťáků Danou Hozovou bylo báječným setkáním. Sešli se školáci s předškoláky
a hravě se seznamovali s tím, jak třídit odpad. Pod barevnými sukny byla překvapení. 

Kdo pozorně poslouchal, uměl i odpovídat.

Starší žáci nejmenším četli pohádky… … a v soutěži o obrázky soupeřili i třeťáci. 
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SPORT

Stavební firma Rovina, a. s., 
se sídlem v Hulíně, hledá 

stavebního technika/
stavbyvedoucího do HPP

Požadujeme: 
VŠ/SŠ vzdělání (obor pozemní stavby), 

ŘP skupiny B, dobrou orientaci v rozpočtech 
a uživatelskou znalost práce na PC.

Nástup možný ihned.

V případě zájmu zašlete stručný životopis 
vč. kontaktu na Vás 

(i Vašeho předchozího zaměstnavatele) 
na e-mailovou adresu  bakalikova@rovina.cz.

POZVÁNKA 
na III. ročník 

VELIKONOČNÍHO ZÁVODU 
VE SPORTOVNÍ GYMNASTICE

Sobota 4. 4. 2009 
ve školní tělocvičně ZŠ Hulín

Začátek v 10 hodin

Srdečně zvou trenéři 
Gymnastického klubu Hulín

Uplynuly svátky, přišel nový rok a do přípravy 
na jarní boje vstoupily i všechny týmy fotbalového klubu 
Spartak Hulín, a to od přípravek až po tým mužů.

Muži zahájili přípravu tréninky na domácí umělé 
trávě. Nováčky v týmu se stali Radim Ditrich z FC Tescoma 
Zlín a Ondřej Václavíček z týmu FC Přerov. Řady Spartaku 
však opustil kapitán a vůdčí postava Daniel Máčala, 
který zanechal pro zdravotní problémy aktivní činnosti. 
K přípravným zápasům nastoupili muži proti celkům SFK 
Holešov 1:1 (b: Zlámal – Bejtkovský), FC Slušovice 2:0 (b: 
vlastní, Dvořáček), FC Elseremo Brumov 3:1 (b: Ditrich, 
Volek, Zlámal). Domácí prostředí se vyměnilo v půlce 
února za prostředí v Luhačovicích, kde hráči nabírali 
fyzickou kondici. Náročný dril zpestřily 2 přípravné zá-
pasy proti vedoucímu celku divize „E“ FC TVD Slavičín 2:2  
(b: Zlámal, Kříž) a celku z ČFL FK Králův Dvůr 3:3  
(b: Zlámal, Darebníček 2x).

Ve stejné době jako muži zahájili přípravu dorostenci. 
Po úvodních tréninkových dávkách s hojnou účastí se do zá-
pasového rytmu kluci dostali utkáním proti celku Sigma 
Olomouc  „95“ 2:0 (b: Horák, Neradil). Další přípravné 
zápasy: Zahnašovice muži 6:5, SK Čechovice 2:5 (b: Janečka, 
Hlobil), Holešov 5:1 (b: Daněk 3x, Jurek, Němec).

Žákovské týmy a týmy přípravky cvičí svůj um a při-
pravují se přes zimu především v halových turnajích. Žáci 
se kromě klasických turnajových zápasu utkávali se stří-
davými úspěchy se soupeři ve vzniklé krajské halové lize. 
Přípravky pravidelně vyrážely do okolí získávat zkušenosti 
a nazpět přivezli např. zlato ze Zdounek či bronzové 
umístění z Holešova a ještě jednou ze Zdounek.

Po lednových testech a části únorových budou teď 
v přípravě všech fotbalistů následovat zápasy, ve kterých 
se již pomalu bude ladit forma do mistrovských bojů.

Povzbudit naše fotbalisty můžete zejména v jarních 
domácích zápasech. Přijďte se podívat!

Rozpis zápasů a další aktuální informace nalez-
nete na internetových stránkách klubu www.spar-
takhulin.com.

První polovina zimní přípravy fotbalistů Spartaku

REKLAMA
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davými úspěchy se soupeři ve vzniklé krajské halové lize. 
Přípravky pravidelně vyrážely do okolí získávat zkušenosti 
a nazpět přivezli např. zlato ze Zdounek či bronzové 
umístění z Holešova a ještě jednou ze Zdounek.

Po lednových testech a části únorových budou teď 
v přípravě všech fotbalistů následovat zápasy, ve kterých 
se již pomalu bude ladit forma do mistrovských bojů.

Povzbudit naše fotbalisty můžete zejména v jarních 
domácích zápasech. Přijďte se podívat!

Rozpis zápasů a další aktuální informace nalez-
nete na internetových stránkách klubu www.spar-
takhulin.com.

První polovina zimní přípravy fotbalistů Spartaku

REKLAMA



Valentýnská přáníčka si v knihovně vyráběla zejména děvčátka. Větší pomáhala menším 
se stříháním a lepení... to už zvládlo i malé dítě.

Hulíňan na internetu: www.hulin.cz

Plošná reklama – 10 Kč za 1 cm2 v černobílém provedení, v barevném provedení 5000 Kč  
za stránku formátu A5. Opakovaná se slevou. Soukromá řádková inzerce zdarma.
Vydalo město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka Mgr. Alžběta Škarpichová, tel. 736 220 773,  
tel./fax: 573 395 422, e-mail: alzbeta.skarpichova@seznam.cz. Komise Rady města: předseda Ing. L. Pecháček,   
členové: P. Šálek, D. Kristýnková a J. Navrátil. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich obsahu zů-
stává nezměněna. Nezveřejněné rukopisy nevracíme, o výběru příspěvků a době jejich zveřejnění rozhoduje  
výlučně redakce. Adresa redakce: nám. Míru 162, 768 24 Hulín. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 1000 výtisků.


